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ZAPISNIK 
2. sjednice Gradske skupštine Grada Zagreba, 12. srpnja 2001. u Staroj gradskoj 

vijećnici, Ulica sv. Ćirila i Metoda 5/I., dvorana "A", 

s početkom u 10,00 sati 

 

Nazočni gradski zastupnici: mr.sc. Božo Biškupić, Ivan Bračić, mr.sc. Goran Bradić, dr.sc. 

Šandor Dembitz, Davor Domazet – Lošo, Igor Dragovan, Radoslav Dumančić, dr.sc. Emica 

Farago, Srećko Ferenčak, Stjepan Fiolić, dr.sc. Krešimir Franjić, Ivan Friščić, Pavo Gagulić, 

mr.sc. Josip Imprić, mr.sc. Nenad Ivanković, Davor Jelavić, Tomislav Jelić, Ivo Jelušić, 

Mirjana Keleminec, Sonja König, dr.sc. Mate Ljubičić, Ratko Maričić, Miljenko Mesić, 

Aladar Metzinger, Ernestina Novy Radonić, dr.med.,  Jelena Pavičić, Zlata Pilepić, dr.sc. 

Vesna Pusić, Marko Pušić, mr.sc. Nensi Radulović, Igor Rađenović, Krasnodar Rora, mr.sc. 

Miroslav Rožić, dr.sc. Velimir Srića, Nenad Stazić, Mario Starešinić, dr.med., Ivan Šikić, 

Luka Šimurina, mr.sc. Davorin Tepeš, Stipe Tojčić, dr.sc. Zdravko Tomac, Lidija Tomić, 

Ivan Valek, Kažimir Varda, Vladimir Velnić, Jure Vrselja, Mislav Žagar. 

 

Nenazočan gradski zastupnik koji je svoj izostanak najavio: Jurica Meić. 

 

Nazočni zamjenici gradskih zastupnika: Mirjana Pavoković, Ladislava Soldat i Dan Špicer.  

 

Nazočne zastupnice Hrvatskog sabora: Đurđa Adlešić, Ljiljana Kuhta i Katica Sedmak.  

 

Drugi nazočni: Milan Bandić – gradonačelnik Grada Zagreba; Morana Paliković Gruden i 

Vlasta Pavić - zamjenice gradonačelnika Grada Zagreba; mr.sc. Ivica Kujundžić – zamjenik 

županijskog državnog odvjetnika u Zagrebu; Mladen Crnjaković – zamjenik općinskog 

državnog odvjetnika u Zagrebu;  Đuro Sessa – predsjednik Općinskog suda u Zagrebu: dr.sc. 

Zlatan Fröhlich – HGK, predsjednik Komore Zagreb; Slavko Kojić - kandidat za člana 

Gradskog poglavarstva i za pročelnika Gradskog ureda za financije, Zvonimir Šostar, dr.med. 

- kandidat za člana Gradskog poglavarstva i za pročelnika Gradskog ureda za zdravstvo, rad i 

socijalnu skrb, mr.sc. Ladislav Prežigalo - kandidat za člana Gradskog poglavarstva i za 
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pročelnika Gradskog ureda za gospodarstvo, Slobodan Jeličić - kandidat za člana Gradskog 

poglavarstva i za pročelnika Gradskog ureda za prostorno uređenje, graditeljstvo, stambene i 

komunalne poslove i promet, Sonja Kostić - kandidatkinja za člana Gradskog poglavarstva za 

područje uprave, Zlatko Šešelj - kandidat za člana Gradskog poglavarstva za područje 

obrazovanja i športa, prof.dr.sc. Andrea Zlatar - kandidatkinja za člana Gradskog 

poglavarstva za područje kulture, prof.dr.sc. Frano Tomić - kandidat za člana Gradskog 

poglavarstva za područje poljoprivrede i šumarstva, Blanka Sunara - kandidatkinja za člana 

Gradskog poglavarstva za područje imovinsko pravnih poslova, mr.sc. Alenka Kočiša Čičin – 

Šain - kandidatkinja za člana Gradskog poglavarstva za područje izgradnje Grada; Ferdo 

Bušić - pročelnik Gradskog ureda za obrazovanje i šport; mr.sc. Dragutin Palašek – pročelnik 

Gradskog ureda za kulturu; mr.sc. Stjepan Škrapec – pročelnik Gradskog ureda za 

poljoprivredu i šumarstvo; Željko Kralj – pročelnik Gradskog ureda za upravljanje imovinom 

Grada; Zlatko Peršić – pročelnik Gradskog zavoda za planiranje razvoja Grada i zaštitu 

okoliša; Ivan Ćosić – zamjenik pročelnika Gradskog ureda za prostorno uređenje, 

graditeljstvo, stambene i komunalne poslove i promet; Vidoje Bulum – tajnik Gradskog 

poglavarstva Grada Zagreba; Greta Augustinović-Pavičić – zamjenica tajnika Gradskog 

poglavarstva Grada Zagreba; Mario Kuzele – predstojnik Službe za tehničke poslove; Doris 

Kažimir – pročelnica Gradskog zavoda za zaštitu spomenika kulture i prirode; mr.sc. Slavko 

Dakić – posebni savjetnik gradonačelnika; Zdravka Vučkovac – predsjednica Vijeća gradske 

četvrti Črnomerec; Zdravko Vac – predsjednik Vijeća gradske četvrti Donji grad; Franjo 

Novosel – predsjednik Vijeća gradske četvrti Gornja Dubrava; dr.sc. Anđelko Šućur – 

predsjednik Vijeća gradske četvrti Gornji grad – Medveščak; Marijan Pilaš – predsjednik 

Vijeća gradske četvrti Maksimir; Tomislav Petrčić – predsjednik Vijeća gradske četvrti Novi 

Zagreb – istok; Drago Topolovec – predsjednik Vijeća gradske četvrti Podsljeme; Andreja 

Kralj – predsjednica Vijeća gradske četvrti Podsused – Vrapče; Stjepan Stublić – predsjednik 

Vijeća gradske četvrti Sesvete; Mario Jelić – predsjednik Vijeća gradske četvrti Stenjevec; 

Saša Molan – predsjednik Vijeća gradske četvrti Trešnjevka – jug; Hrvoje Ozmec – 

predsjednik Vijeća gradske četvrti Trešnjevka – sjever; Goran Hill – Gradska organizacija 

HSLS-a; Marijan Rajsman – direktor Autobusnog kolodvora d.o.o.; Branko Pintarić – 

tehnički direktor Čistoće d.o.o.; Robert Pavičić – direktor Jaruna d.o.o.; Biserka Dunda – 

direktorica Vladimira Nazora d.o.o.; Jadranko Robić – direktor Vodoopskrbe i odvodnje 

d.o.o.; mr.sc. Mate Kraljević – direktor Zagrebparkinga d.o.o.; Julius Pevalek – direktor ZET-

a d.o.o.; Ante Ledić – direktor Zrinjevca d.o.o.; dr.sc. Jurica Pavelić – direktor Zagrebačkog 

velesajma d.o.o.; Josip Reljić – direktor Gradskih groblja d.o.o.; Filip Borac – direktor 
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Tržnica i veletržnice d.o.o.; Slobodan Ljubičić – direktor Robnih terminala d.o.o.; Dragutin 

Žiljak – direktor Sljeme Medvednica d.o.o.; Darko Rubčić – Državni arhiv u Zagrebu; 

Božidar Hojan, Lejla Pavlićević i Jasmina Vukas – GONG; Bernarda Jurčec – tajnica 

Gradske skupštine Grada Zagreba i djelatnici Stručne službe Gradske skupštine. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

pozdravlja nazočne gradske zastupnike, gradonačelnika Grada Zagreba gospodina Milana 

Bandića, zamjenice gradonačelnika gospođu Vlastu Pavić i gospođu Moranu Paliković 

Gruden i kandidate za članove Gradskog poglavarstva Grada Zagreba. 

Također pozdravlja nazočne zastupnike Hrvatskog sabora, koji su se odazvali pozivu 

za sjednicu iako danas imaju puno posla, pozdravlja predsjednike vijeća gradskih četvrti, 

predstavnike političkih stranaka, predstavnike GONG-a, sve uzvanike na sjednici i 

predstavnike sredstava javnog priopćavanja sa željom da rad Gradske skupštine prate kao i do 

sada kritički, korektno i dobronamjerno. 

Utvrđuje da je sjednici nazočno 49 (naknadno je evidentirana nazočnost 50) od 

ukupno 51 gradskog zastupnika, pa Gradska skupština može pravovaljano odlučivati i 

raspravljati. 

Otvara 2. sjednicu Gradske skupštine Grada Zagreba. 

 

Prije svega bi htio nešto pročitati jer kao što kaže narodna poslovica, u okviru tri dana 

još se može nešto čestitati, a taj im rok nije istekao: 

“Dragi Gorane, 

čestitamo Ti na wimbledonskoj pobjedi koju si osvojio na ponos svojoj sportskoj 

karijeri, svojoj obitelji, svojem Splitu i svojoj Hrvatskoj. 

Čestitamo Ti jer si wimbledonski pehar osvojio i na ponos svih Zagrepčana, koji su te 

bodrili, divili se Tvojoj želji za pobjedom, uživali u Tvojem sportskom duhu i zavidjeli Ti na 

mirnoći u trenucima kad se lomio finalni meč, dok smo svi mi drhtali i grizli nokte. 

Pokazao si da se nikada ne treba predati i da je najslađe pobijediti kad su te već 

pomalo otpisali. Time si poslao sjajnu poruku svim stanovnicima Lijepe naše, posebno 
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mladima, koja glasi: ′Kad se trudiš, daš sve od sebe i vjeruješ u sebe, svaki se san može 

ostvariti.′ 

Tvoji iskreni obožavatelji 

predsjednik i zastupnici Gradske skupštine Grada Zagreba.” 

 

Čestitku je osobno sastavio. Nada se da će ga gradski zastupnici podržati. Već su je i 

poslali jer je pretpostavio da će je naknadno prihvatiti. 

Gradski su zastupnici primili zapisnik konstituirajuće sjednice Gradske skupštine 

Grada Zagreba koja je održana 20. lipnja 2001. godine. Pita ima li primjedbi na zapisnik 

konstituirajuće sjednice Gradske skupštine Grada Zagreba. 

Budući da se nitko nije javio za riječ, moli gradske zastupnike da se izjasne o 

prihvaćanju zapisnika sa sjednice Skupštine koja je održana 20. lipnja 2001. godine. 

 

Nakon glasovanja predsjednik ustanovljuje i utvrđuje da je Gradska skupština 

jednoglasno prihvatila zapisnik konstituirajuće sjednice Gradske skupštine. 

 

Materijali za sve predložene točke dnevnog reda dostavljeni su gradskim 

zastupnicima. Danas su primili Prijedlog zaključka o izboru članova Gradskog poglavarstva, 

što ga je podnio gradonačelnik Grada Zagreba i nove prijedloge zaključaka za predloženu 3., 

19., 20. i 21. točku dnevnog reda. 

Također su primili (ispričava se što je to podijeljeno na klupe, ali takva je prigoda) 

Prijedlog zaključka o izmjeni Zaključka o sastavu Skupštine u trgovačkim društvima što ga je 

podnio Klub gradskih zastupnika Hrvatskog bloka i predložio Gradskoj skupštini da ga 

donese po hitnom postupku. 

Isto su tako primili i Prijedlog preporuke Hrvatskom saboru i Hrvatskoj vladi Kluba 

gradskih zastupnika Hrvatskog bloka za koju se također predlaže Gradskoj skupštini da se 

donese po hitnom postupku. 

Budući da neki od gradskih zastupnika raspravljaju prvi put (ispričava se onima koji 

to već dobro znaju) pročitat će par napomena koje se temelje na Poslovniku da se spriječe 

nevolje koje se gradskim zastupnicima mogu dogoditi, ako se ne drže odredaba Poslovnika. 
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Naime, kada otvori raspravu o prijedlogu dnevnog reda, najprije će pozvati 

izvjestitelja u ime predlagatelja. To će biti gospodin Miroslav Rožić i gospodin Tomislav 

Jelić koji će obrazložiti opravdanost hitnosti spomenutih dvaju prijedloga. 

Otvara raspravu o prijedlogu dnevnog reda i daje riječ gospodinu Miroslavu Rožiću. 

Obaviješteni su da će gospodin Rožić obrazložiti prvi prijedlog. 

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić obrazlaže da Klub gradskih zastupnika Hrvatskog 

bloka predlaže da se kao 3. točka dnevnog reda, dakle ispred točke o izboru i sastavu 

Skupštine u trgovačkim društvima, uvrsti točka dnevnog reda Prijedlog zaključka o izmjeni 

Zaključka o sastavu Skupštine u trgovačkim društvima.  Naravno da ne treba obrazlagati 

zašto žele da se ta točka uvrsti ispred 3. točke dnevnog reda. Prošli je saziv donio Zaključak 

koji govori o sastavu Skupštine u trgovačkim društvima, koji bi oni svojim prijedlogom 

ovom izmjenom htjeli promijeniti. Gradski su zastupnici dobili na klupe taj njihov prijedlog. 

Hitnost postupka predlažu jer je u prijedlog dnevnog reda 2. sjednice uvršten 

Prijedlog zaključka o izboru članova u tu skupštinu, sastav koji bi oni željeli opravdano 

promijeniti. 

Dakle hitni postupak traže kako bi se odmah na današnjoj sjednici mogao izabrati i 

sam sastav Skupštine trgovačkih društava. 

Nastojat će na najkraći mogući način obrazložiti prijedlog. Po sudu zastupnika 

Hrvatskog bloka gradska uprava može i mora biti jeftinija i učinkovitija i zbog toga Klub 

zastupnika Hrvatskog bloka traži smanjenje broja članova Skupštine trgovačkih društava i to 

sa 15 na 9 članova. 

Osim toga o radu trgovačkih društava koja su u vlasništvu Grada Zagreba moraju 

odlučivati građani Zagreba preko svojih zastupnika, čija je to u krajnjoj liniji i dužnost a ne 

članovi Poglavarstva, koje nisu birali građani već su ih imenovale njihove partije ili stranke. 

Zato predlažu da se sastav Skupštine u trgovačkim društvima tako izmijeni da članove 

imenuje Gradska skupština isključivo iz redova zastupnika. To se temelji na članku 111. 

stavku 1. Statuta Grada Zagreba koji glasi: “O sastavu Skupštine u trgovačkim društvima u 

kojima Grad Zagreb ima 100% uloga odlučuje Gradska skupština.” 

Isto tako članak 36. Statuta Grada Zagreba nedvojbeno određuje prava odnosno 

dužnosti Gradske skupštine pa tako stavak 16. glasi: “osniva ustanove, trgovačka društva i 
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druge pravne osobe za obavljanje komunalnih, društvenih, gospodarskih i drugih djelatnosti 

od interesa za Grad Zagreb, te odlučuje o njihovim statusnim promjenama i preoblikovanjima 

u skladu sa zakonom.” 

Iz navedenog razloga predlažu promjenu Zaključka o sastavu Skupštine u trgovačkim 

društvima. Zapravo, uvidjeli su da se u razvoju demokracije hrvatskog društva počinje taj 

razvoj vraćati tj. kotač se okreće unatrag. Na predloženi način Gradska skupština kao vlasnik 

i osnivač trgovačkih društava prenosi svoje ovlasti, što je logično, na Skupštinu u trgovačkim 

društvima, a prema sadašnjem zaključku zastupnici Gradske skupštine koji su jedini 

odgovorni građanima za rad trgovačkih društava prenose svoje ovlasti na izvršnu vlast. 

Nekada se to zvalo demokratski centralizam. On osobno tu sintagmu nije nikada razumio, 

kao ni, vjeruje, velika većina drugih ljudi, osim možda onih koji su je stvorili tamo negdje u 

političkoj školi u Kumrovcu pod ravnanjem današnjeg premijera hrvatske države gospodina 

Račana. Možda samo on to razumije. Ali misli da ne smiju dopustiti da se to vraća unatrag, tj. 

tako da zastupnici ovlašćuju izvršnu vlast na nešto što je ne samo njihovo pravo već 

ponajprije njihova dužnost koju su dobili izborom za zastupnike. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića poziva 

gospodina Jelića da obrazloži drugi prijedlog za koji se također predlaže hitni postupak. 

 

Gospodin Tomislav Jelić obrazložit će prijedloge u ime zastupnika Hrvatskog bloka i 

to jedan za izmjenu a drugi za dopunu dnevnog reda. 

Prvi prijedlog je da točka 4. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova 

Odbora za Statut, Poslovnik i propise bude točka 2. dnevnog reda jer procjenjuju da bi trebalo 

tumačenje Odbora za Statut i Poslovnik u svezi s nekim točkama koje su dalje u dnevnom 

redu. 

Drugi je prijedlog za dopunu dnevnog reda, iako koliko vidi na klupe još nije stigao 

prijedlog koji su dali prije sat vremena da se umnoži. Radi se o prijedlogu preporuke 

Hrvatskom saboru i Hrvatskoj vladi (g. T. Jelić je upozoren da je materijal već podijeljen). 

Prijedlog te preporuke nije dug pa će ga pročitati, a nakon toga obrazložiti žurnost 

postupka i samu preporuku. 
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Preporuka se temelji na članku 82. stavku 1. Poslovnika Gradske skupštine Grada 

Zagreba i na članku 39. stavku 1. Statuta Grada Zagreba. 

Predloženi tekst preporuke je sljedeći: 

“Preporuka 

Hrvatskom saboru i Hrvatskoj vladi 

1. Gradska skupština Grada Zagreba preporučuje Hrvatskom saboru da donese 

izmjene i dopune "Ustavnog zakona o suradnji s međunarodnim kaznenim sudom za područje 

bivše Jugoslavije i Ruande", sa sjedištem u Haagu, tako da Hrvatskoj vladi omogući 

neizručivanje hrvatskih branitelja po tzv. zapovjednoj odgovornosti. 

2. Gradska skupština Grada Zagreba preporučuje Hrvatskoj vladi da požurnicom 

zatraži od Ustavnog suda Republike Hrvatske, već 1996. godine podnesenog zahtjeva za 

ocjenom ustavnosti Ustavnog zakona o suradnji s međunarodnim kaznenim sudom za 

područje bivše Jugoslavije i Ruande, sa sjedištem u Haagu. 

3. Ova preporuka bit će objavljena u Službenom glasniku Grada Zagreba.” 

Obrazloženje žurnosti postupka je sljedeće: 

“Zbog žurno sazvane sjednice Hrvatskog sabora zbog rasprave o izručenju dvojice 

hrvatskih branitelja međunarodnom sudu u Haagu, tražimo hitnost postupka kako bi 

preporuka Gradske skupštine Grada Zagreba stigla na vrijeme Hrvatskom saboru i Hrvatskoj 

vladi.” 

Na kraju će obrazložiti i sam prijedlog. Svjedoci smo posljednjih dana, blago rečeno, 

napetosti unutar hrvatskoga nacionalnog korpusa u svezi sa zahtjevom Haaškog tribunala. 

Stoga pozivajući se na u demokratskim društvima opće prihvaćen stav o nedopustivosti 

naknadnih interpretacija nacionalnih povijesnih događaja, drže neopravdanim zahtjeve 

Haaškog suda za izručenje hrvatskih domoljuba i branitelja zbog tzv. zapovjedne 

odgovornosti, jer se tako izjednačavaju žrtva i agresor. 

Gradska skupština Grada Zagreba ovom preporukom želi Hrvatskom saboru i 

Hrvatskoj vladi pomoći pri iznalaženju načina za obranu, ne samo svojih branitelja 

Domovinskog rata, nego i zaštiti svih nacionalnih interesa i suvereniteta koji su ugroženi 

pokušajima revidiranja karaktera Domovinskog rata, jer se tako ugrožava prijeko potrebno 

hrvatsko nacionalno jedinstvo ostvareno tijekom obrambenog Domovinskog rata. To su 

njihovi prijedlozi. 
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Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

napominje da Gradska skupština odluku o opravdanosti hitnosti u skladu sa stavkom 2. 

člankom 137. Poslovnika donosi bez rasprave. Budući da su čuli argumente mogu prijeći na 

glasovanje. 

U skladu s odredbom članka 139. Poslovnika najprije se odvojeno odlučuje o 

prijedlogu da se dnevni red dopuni, a nakon toga se glasuje o prihvaćanju dnevnog reda u 

cjelini. 

Pretpostavio je da su sada zaključili raspravu o dnevnom redu i htio je započeti 

glasovanje. Međutim, gospodin Pavo Gagulić se javio za riječ i predsjednik mu se ispričao jer 

su njegovi prethodnici bili najavljeni, pa nije znao da će se još raspravljati o predloženom 

dnevnom redu. 

 

Gospodin Pavo Gagulić u ime Kluba Hrvatskog bloka predlaže skidanje 2. točke 

dnevnog reda i to podtočke a) Prijedlog zaključka o izboru članova Gradskog poglavarstva 

Grada Zagreba i podtočke b) Polaganje prisege članova Gradskog poglavarstva Grada 

Zagreba. Obrazložit će razloge. Svima je poznato da su danas (bar on) u 9,45 dobili prijedlog 

budućih članova Gradskog poglavarstva. Isto je tako činjenica da je tek jučer izglasan Zakon 

o Gradu Zagrebu. Stoga se nameće pitanje, imaju li gradski zastupnici snage zaštititi dignitet 

ove skupštine ili će raditi površno, neozbiljno, za što nisu dobili mandat od građana Grada 

Zagreba. 

Gradska skupština Grada Zagreba je najviše tijelo Grada Zagreba. Ljudi koji su 

predloženi u Poglavarstvo sutra će odlučivati o milijunima proračunskih sredstava. Ovim 

svojim prijedlogom namjeravaju kao konstruktivna oporba doprinijeti razvoju Grada Zagreba 

jer drže da je ovo prvoklasno neozbiljno pripremljena i vrlo, vrlo površno predložena odluka. 

Naime, tko je od gradskih zastupnika mogao vidjeti Zakon o Gradu Zagrebu? Iz rasprava 

koje su gledali na televiziji uočili su da očigledno postoje unutarstranačke prepirke između 

gradonačelnika i premijera Račana. Ne znaju kakav je zapravo tekst Zakona. Sve druge 

županije imaju jedan status, a Grad Zagreb drugi status. Na Grad Zagreb se odnose totalno 

druga pravila. To znači da se gospodi iz vladajuće stranke postavlja pitanje hoće li već na 

početku početi raditi površno, neozbiljno, što ne može biti metodologija rada Gradske 

skupštine kao najvišeg tijela našeg grada. Apelira na njih da skinu ovaj prijedlog. Ne želi 
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uopće raspravljati o onome što su dobili od gospodina gradonačelnika jer drže da je krajnje 

neozbiljno da materijal za izbor Poglavarstva, tako bitnog tijela dobiju petnaest minuta prije 

početka sjednice. Misli da se ovdje ne radi o Pančevu, već o Gradu Zagrebu, metropoli. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića daje riječ 

gospodinu Vladimiru Velniću koji se javio zbog povrede Poslovnika. 

 

Gospodin Vladimir Velnić drži da ovaj politički govor kolege Gagulića ne mogu 

smatrati poslovnički artikuliranim prijedlogom za izmjenu dnevnog reda. Apelira, odnosno 

moli da se ubuduće spriječe ovakvi ispadi. 

Prijedlog nije koncizan i nije obrazložen. Radi se doista o političkom stavu osobe koja 

ga je artikulirala. On se pozvao na stranku kojoj pripada i vjerojatno je zbilja tako, ali moli da 

se ono što je g. P. Gagulić iznio ne tretira kao prijedlog izmjene dnevnog reda. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

konstatira da se o tome ne raspravlja. Samo povreda Poslovnika dopušta uključivanje u 

raspravu. Pita ima li još prijedloga za dopunu dnevnog reda? Daje riječ gospodinu Rožiću jer 

se javio također zbog povrede Poslovnika. 

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić moli da mu se odgovori ako je istup i obrazloženje 

za skidanje točke s dnevnog reda gospodina Gagulića bio politički govor koji treba spriječiti, 

kakav je bio govor gospodina Velnića o povredi Poslovnika. Potpuno je jasna i artikulirana 

stvar da je to bio politički govor. Ne može se tako raspravljati. Ispričava se, ali mora istaknuti 

da je gospodin Gagulić posve jasno artikulirao da Gradska skupština treba danas izglasati 

Poglavarstvo Grada Zagreba na temelju prijedloga kandidata i njihovih životopisa koje su 

dobili 15 minuta prije početka sjednice, a uz to da je tek jučer poslije podne donesen Zakon o 

Gradu Zagrebu koji je noćas tiskan. Pita gospodina Velnića što je tu politički. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića pita 

javlja li se još netko za riječ. Nitko se nije javio pa zaključuje raspravu i najprije stavlja na 
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glasovanje posljednji prijedlog, jer se ne radi o prijedlogu za hitnost postupka, već o 

prijedlogu da se iz dnevnog reda izostavi predložena točka 2. dnevnog reda s podtočkama a) i 

b). 

Napominje da se o dnevnom redu odlučuje samo glasovanjem “za” i “protiv”. 

 

Stavlja na glasovanje prijedlog Kluba Hrvatskog bloka da se iz dnevnog reda izostavi 

točka 2. s podtočkama a) i b). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 19 gradskih zastupnika glasovalo “za” i 

30 “protiv” te objavljuje da prijedlog većinom glasova nije prihvaćen. 

 

Zatim stavlja na glasovanje prijedlog Kluba Hrvatskog bloka da se po hitnom 

postupku uvrsti u dnevni red Prijedlog zaključka o izmjeni Zaključka o sastavu Skupštine u 

trgovačkim društvima koji je gradskim zastupnicima podijeljen.  

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 19 gradskih zastupnika glasovalo “za” i 

30 “protiv” te objavljuje da prijedlog nije prihvaćen većinom glasova. 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog preporuke Hrvatskom saboru i Hrvatskoj vladi koja je 

gradskim zastupnicima obrazložena. 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 19 gradskih zastupnika glasovalo “za”. 

Iako je tih 19 gradskih zastupnika prilikom glasovanja “za” povrijedilo Poslovnik (jer je 

umjesto kartona predviđenih za glasanje podiglo svoje kartice na kojima je pisalo ZAštitimo 

Generale) ali im zbog duhovitosti to neće prigovoriti, dok je 30 gradskih zastupnika 

glasovalo protiv. Objavljuje da prijedlog nije prihvaćen većinom glasova. 

Sukladno stavku 4. članka 137. Poslovnika, ako hitnost nije prihvaćena predlagatelj se 

izjašnjava o upućivanju prijedloga u redovni postupak. Pri tom misli na prvi prijedlog. 

 

Gospodin Tomislav Jelić traži riječ u ime Kluba. U ime zastupnika Hrvatskog bloka 

traži stanku od 10 minuta. 
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Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića na 

njegov zahtjev odobrava stanku od 10 minuta. 

 

Poslije stanke predsjednik Gradske skupštine moli sve prisutne da isključe mobitele 

jer stvaraju mikrofoniju. To je inače dobar običaj i nada se da će ga se svi uvijek držati. 

Također bi molio da gradski zastupnici pokažu javnosti da su odgovorni, efikasni, brzi, 

precizni i točni zastupnici. Do sada su takvi relativno i bili. Nada se da će još poboljšati tu 

naviku. 

Daje riječ gospodinu Tomislavu Jeliću u ime Hrvatskog bloka. 

 

Gospodin Tomislav Jelić bi Gradsku skupštinu kratko izvijestio o stavovima 

zastupnika Kluba Hrvatskog bloka. 

Najprije želi reći da svoja dva prijedloga za dopunu dnevnog reda, budući da Gradska 

skupština nije prihvatila da se po žurnom postupku uvrste u dnevni red, upućuju u redovni 

postupak. 

Ujedno žele izraziti svoje žaljenje što nisu prihvatili njihov prijedlog o sastavu 

članova Skupštine u trgovačkim društvima jer je utemeljen na odredbama Statuta i 

Poslovnika. No, kako svaki pojedinac polaže račune za svoj rad, tako će i skupštinska većina 

jednog dana polagati račune za svoj rad. 

Htio bi nešto reći i o Prijedlogu preporuke Hrvatskoj vladi. Upozorava gospodina 

predsjednika da svojim kartonima za glasovanje o toj točki nisu namjeravali nasmijati 

nazočne, već su ih izradili da bi doista dali potporu tim ljudima. 

U vezi s tom točkom ne preostaje im ništa drugo, nego se sjetiti biblijskog psalma i to 

sljedećeg dijela: “Bog im dade duh obamrlosti, uši da ne čuju i oči da ne vide.” 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića pita želi 

li još netko u ime nekog drugog kluba uzeti riječ. Nitko se nije javio pa moli gradske 

zastupnike da se izjasne o predloženom dnevnom redu u cjelini, jer to sada mogu učiniti. 

Napominje da se u međuvremenu broj nazočnih povećao sa 49 na 50. 
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Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 27 gradskih zastupnika glasovalo “za” i 

19 “protiv” te objavljuje da je prijedlog prihvaćen većinom glasova i da je Gradska skupština 

Grada Zagreba prihvatila 

Dnevni red: 

1. a) Izvješće Mandatnog povjerenstva o mirovanju mandata gradskim zastupnicima s 

prijedlogom za verifikaciju mandata zamjenicima gradskih zastupnika  

b) Polaganje prisege gradskih zastupnika 

2. a) Prijedlog zaključka o izboru članova Gradskog poglavarstva Grada Zagreba 

b) Polaganje prisege članova Gradskog poglavarstva Grada Zagreba 

3. Prijedlog zaključka o imenovanju članova u Skupštinu u trgovačkim društvima 

4. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za Statut, Poslovnik i propise 

5. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za imenovanje naselja, ulica i 

trgova 

6. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za gospodarski razvoj 

7. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za financije 

8. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za komunalno gospodarstvo 

9. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za prostorno uređenje 

10. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za zaštitu okoliša 

11. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za poljodjelstvo, šumarstvo i 

vodoprivredu 

12. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za zdravstvo i socijalnu skrb 

13. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za obrazovanje i šport 

14. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za kulturu 

15. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za mladež 

16. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za međugradsku i 

međunarodnu suradnju 

17. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za mjesnu samoupravu 
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18. Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za predstavke i pritužbe 

građana 

19. Prijedlog odluke o osnutku i imenovanju Komisije za popise birača 

20. Prijedlog zaključka o imenovanju predsjednika i članova Povjerenstva Grada Zagreba za 

procjenu šteta od elementarnih nepogoda 

21. Prijedlog zaključka o imenovanju članova Povjerenstva za dodjelu Stipendije Grada 

Zagreba 

22. Prijedlog zaključka o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Zagrebu 

23. Prijedlog odluke o dopuni Odluke o plaćama i drugim pravima lokalnih dužnosnika koje 

bira ili imenuje Gradska skupština Grada Zagreba 

24. Prijedlog zaključka o zajedničkom osnivanju Zaklade Ene Begović Radeljak 

25. Prijedlog zaključka o razrješenju i imenovanju člana u Upravno vijeće Etnografskog 

muzeja 

26. Prijedlog zaključka o razrješenju i imenovanju člana u Upravno vijeće Dječjeg vrtića 

Grigora Viteza 

27. Prijedlog zaključka o razrješenju i imenovanju člana u Upravno vijeće Dječjeg vrtića 

"Mali princ" 
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PITANJA I PRIJEDLOZI 

 

Budući da su pojedini gradski zastupnici prvi put u sastavu Gradske skupštine, 

predsjednik Gradske skupštine ponovo moli da mu dopuste da pročita neke odredbe 

Poslovnika, kako bi Gradskoj skupštini omogućili što racionalniji rad. 

Prilikom ulaska u dvoranu, odnosno prilikom evidentiranja nazočnosti gradski su se 

zastupnici prijavili za postavljanje pitanja ili davanje prijedloga. Djelatnice Stručne službe 

evidentirale su prijave i predale popis tajnici Gradske skupštine. 

Na temelju tog popisa utvrđen je redoslijed prijavljenih. Onim gradskim zastupnicima 

koji nisu na popisu prijavljenih, omogućit će se da postave pitanje ili daju prijedlog, nakon 

što se iscrpi popis prijavljenih. Za sada je prijavljeno sedam gradskih zastupnika. 

Postavljanje pitanja i davanje prijedloga traje, u pravilu, jedan sat, iznimno do sat i 

pol. Vrijeme za postavljanje pitanja, odnosno iznošenje prijedloga je dvije minuta. Pitanja i 

prijedlozi trebaju biti kratko i jasno formulirani. Gradski zastupnici mogu danas postavljati 

pitanja i davati prijedloge gradonačelniku, jer članovi Gradskog poglavarstva još nisu 

izabrani, te čelnicima upravnih tijela i direktorima trgovačkih društava. Pitanja se na sjednici 

postavljaju usmeno i u pismenom obliku, a gradski je zastupnik dužan navesti kome upućuje 

pitanje, kako bi dobio odgovor. 

Gradski zastupnik može usmeno postaviti jedno pitanje i dati jedan prijedlog, a prema 

evidenciji prijavljenih sljedeći gradski zastupnik bit će pozvan da se pripremi, odnosno da 

zauzme za to predviđeno mjesto blizu govornice, odnosno predsjedničkog stola kako bi 

uštedjeli vrijeme. Odgovor također treba biti kratak i po načelu reciprociteta traje također 

dvije minute. Ako je to zbog složenosti pitanja, odnosno prijedloga potrebno, odgovor može 

trajati i do četiri minute. 

Striktno će se držati tog pravila. 

Gradski zastupnik koji nije zadovoljan odgovorom može tražiti daljnja pojašnjenja, 

odnosno o tome može predložiti raspravu na sjednici Gradske skupštine. 

Gradski zastupnik koji nije postavio pitanje ili nije iznio prijedlog ne može zatražiti, 

niti dobiti riječ da bi ispravio navod za koji smatra da je netočan, ili da bi izrazio neslaganje s 

nečijim govorom (dakle, ni repliku, ni ispravak netočnog navoda) jer bi se tada “aktualni sat” 

pretvorio u brbljaonicu, odnosno raspravu i prešao okvire određene Poslovnikom za 
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postavljanje pitanja i iznošenja prijedloga. Naravno, poštovat će odredbe Poslovnika koje su 

naslijedili. Ali ako se pokaže potreba za promjenom dosadašnjeg načina rada, moli gradske 

zastupnike da Predsjedništvu Gradske skupštine dostave svoje prijedloge. Svi mogu 

unaprijediti rad Gradske skupštine. Japanci imaju za to jednu rečenicu: “Dobro je, ali može 

biti bolje.” 

Već je rekao da se za postavljanje pitanja i davanje prijedloga javilo sedam gradskih 

zastupnika. 

Prvi se javio gospodin Marko Pušić i daje mu riječ. Moli gospodina Davorina Tepeša, 

potpredsjednika Gradske skupštine da se pripremi. 

 

Gospodin Marko Pušić pitanje koje se odnosi na Tvornicu ulja Zagreb postavlja 

gradonačelniku. 

Naime, ugovorom između Grada Zagreba i vlasnika Tvornice ulja (Agrocora, 

odnosno NIVE inženjeringa) ta se tvornica trebala do kraja 1995. godine preseliti na novu 

lokaciju. To nije učinjeno, pa stoga postavlja pitanje: “Jesu li počeli razgovori o tome da se 

dotična tvornica preseli na novu lokaciju? 

Namjerava li se konačno sklopiti ugovor o najmu s Tvornicom ulja, odnosno njihovim 

vlasnicima?" 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina gradonačelnika da dade odgovor. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić kratko odgovara cijenjenom 

zastupniku M. Pušiću da su pregovori počeli i zajedno će ih nastaviti i razriješiti taj problem. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića daje riječ 

gospodinu Tepešu, a treba se pripremiti gospodin Biškupić. 
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Gospodin mr.sc. Davorin Tepeš komentira da je prethodni odgovor gospodina 

gradonačelnika najpromptniji odgovor što ga je čuo do sada u ovoj skupštini. 

Njegovo pitanje glasi: Hoće li netko odgovarati, odnosno hoće li snositi odgovornost i 

tvrtka koja je dobila poslove zbog toga što nije započela izradu pročišćivača otpadnih voda? 

Kratko će obrazložiti svoje pitanje. Gradska je skupština otprilike prije osam mjeseci 

donijela u ovoj dvorani tu odluku i mora reći da je zbog toga bio izuzetno sretan, jer je to 

trebalo donijeti prosperitet gospodarstvu cijele sjeverne regije Hrvatske. Međutim, prošlo je 

osam mjeseci a nije ni lopata zakopana. Zašto se to dogodilo i hoće li ZOV čiji je većinski 

vlasnik njemačka tvrtka snositi penale jer radovi nisu započeli? 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića daje riječ 

g. Prežigalu. Inače moli zastupnike da upute svoje pitanje određenoj osobi jer, kao što su to 

već rekli, Poslovnik tako zahtijeva. 

 

Gospodin mr.sc. Davorin Tepeš osobno misli da ga cijenjeni gospodin 

predsjedavajući po Poslovniku ne može ukoriti zbog toga što je pitanje postavio 

gradonačelniku. Gradonačelnik bi na to trebao znati odgovoriti. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića smatra 

da su se krivo razumjeli. Napomenuo mu je da nije rekao kome je postavio pitanje. 

 

Gospodin mr.sc. Davorin Tepeš moli da posluša snimku sjednice na vrpci, jer je 

odmah na početku postavio pitanje cijenjenom gospodinu gradonačelniku. 

 

U dvorani nastaje žamor i g. mr.sc. D. Tepeš izjavljuje da se slaže jer imaju većinu i 

mogu glasovati. 
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Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

najavljuje da će se, ako u zapisniku bude utvrđeno da je pogriješio javno ispričati. Ali misli 

da nije. No, neće sada raspravljati o tome. Daje riječ gospodinu gradonačelniku. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić će sa zadovoljstvom odgovoriti 

cijenjenom zastupniku potpredsjedniku Skupštine, budući da su naslijedili taj projekt još iz 

vremena dok je on bio zamjenik gradonačelnika. Ne samo da će stizati rokove, već će početi s 

radovima prije njih. 

Razriješit će imovinsko-pravne odnose na čestici od 120 hektara u savskom rukavcu 

za šest mjeseci, dakle prije vremena koje su odredili i radovi će početi dva mjeseca prije roka 

koji su postavili skupa sa ZOV-om, odnosno Berlinskim vodama, RV i SHV. Posebno su 

zatražili da im Ministarstvo pravosuđa, uprave i lokalne samouprave, odnosno gospodin 

Ivanišević dade dozvolu da 12 imovinaca radi na rješavanju tih imovinsko-pravnih odnosa. 

Kako stvari stoje može posvjedočiti i gospodin Sessa koji je na sjednici, jer su mjesec dana 

tražili način kako da to riješe i organiziraju ljude da obave posao. Da to nisu napravili i da 

ministar Ivanišević i kolege iz Zemljišno-knjižnog odjela te predsjednik Suda nisu pokazali 

dobru volju bili bi na tragu onoga o čemu je g. D. Tepeš govorio. Budući da su poduzeli sve 

što su mogli ne treba nimalo strepiti jer će građevinska operativa (pa i ona u kojoj je g. mr.sc. 

D. Tepeš) u jesen početi raditi. Opravdana je i njegova zainteresiranost i zainteresiranost svih 

graditelja u Gradu Zagrebu. S njima su potpisali protokol o suradnji prije ovih izbora i 

građevinska operativa će biti 100% involvirana u taj projekt, što se ne bi moglo reći za 

projekte koje su naslijedili. Prema tome, neka spava mirno jer će dva mjeseca prije roka 

početi radovi na pročišćivaču. 

Odgovorio je na ovo pitanje, iako njemu nije bilo upućeno. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića daje riječ 

gospodinu Biškupiću, a treba se pripremiti gospodin Gagulić. 

 

Gospodin mr.sc. Božo Biškupić upućuje gospodinu gradonačelniku pitanje iz 

glazbenog života. Naravno, neće pitati o subotnjem događaju, ali ipak će biti riječ o istoj 

instituciji – Zagrebačkoj filharmoniji. Ne zna je li upoznat s onim što će ga pitati. Želio bi 
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čuti njegov stav. Naime, Zagrebačka je filharmonija nedavno u stranim časopisima raspisala 

natječaj za popunjenje radnih mjesta. Pokazuje njegovu fotokopiju iz časopisa “Das 

Orchester” koji je vrlo ugledan časopis iz područja glazbe. Raspisan je u povodu 130. 

obljetnice orkestra za 8 radnih mjesta i to za: koncertnog majstora i njegova asistenta, solo 

violinu, solo violončelo, obou, fagot, pozaunu i klarinet. 

Sve je to jako lijepo i audicija je u Bruxellesu 14. i 15. rujna. Međutim, htio bi 

istaknuti jednu činjenicu. Malo je neprirodno da u tom natječaju Zagrebačka filharmonija 

nudi koncetnom majstoru ujedno i profesorsko mjesto na Zagrebačkoj glazbenoj akademiji. 

Osim toga budući da je Grad financira, riječ je o, kolokvijalno rečeno, gradskoj 

instituciji, koja ima državni značaj. S obzirom na to da se uglavnom radi o gradskom 

financiranju, želi istaknuti da je u Zagrebu na burzi rada prijavljeno oko 20 “štrajhera” 

odnosno da je dvadesetak gudača bez posla, te da je u posljednje vrijeme diplomiralo s 

odličnim uspjehom 7 violinista na Zagrebačkoj glazbenoj akademiji, koji imaju vrlo visoki 

nivo. Stoga misli da je trebalo prvo uznastojati ovakav natječaj popuniti domaćim 

glazbenicima. Ne inzistira na tome što se tiče koncertnog majstora, iako misli da bi se i za to 

mjesto mogao naći čovjek u Hrvatskoj. Međutim, ako ga nema onda je svakako shvatljivo da 

ga se traži izvan granica. Dakle misli da bi se glazbenike traženih profila i to vrlo kvalitetne 

moglo naći i u Zagrebu. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina gradonačelnika da mu odgovori. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić odgovara cijenjenom 

zastupniku Biškupiću da je praksa gradske uprave bila i bit će da projekte koje rade u gradu 

izvode hrvatske i zagrebačke tvrtke, pa stoga i što se tiče Filharmonije dijeli njegovo 

mišljenje. Danas Gradska skupština treba izabrati članove Poglavarstva odgovorne i za taj dio 

posla. Nije mogao sam preuzeti sve poslove u dosadašnjem interregnumu od dva i pol 

mjeseca, ali je do detalja upoznat s problemima u Zagrebačkoj filharmoniji. Oni su toliki da 

ih postojeća uprava u Filharmoniji ne može razriješiti pa će se morati izravno angažirati kako 

bi se taj gordijski čvor raspetljao i dovesti ne samo na čelno mjesto, već i na druga vodeća 

mjesta u Filharmoniju stručne ljude na tragu i njegova i Biškupićeva opredjeljenja. Sve ono 
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što je u Hrvatskoj na tragu kvalitete bit će u Filharmoniji, a za onim što ne budu mogli naći 

ovdje morat će, nažalost, posegnuti vani. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića daje riječ 

gospodinu Gaguliću, a treba se pripremiti gospodin Jelić. 

 

Gospodin Pavo Gagulić upućuje pitanje i prijedlog gradonačelniku gospodinu 

Bandiću. Pita ga što kani poduzeti da bi riješio problem nedopuštenog parkiranja kamiona 

oko Doma športova. Kao zastupnik dobio je velike pritužbe građana koji ujutro kasne na 

posao, jer nitko ništa ne poduzima da se nepropisno parkirani kamioni maknu s obzirom na to 

da stvaraju gužve itd. Drži da bi bilo jako dobro da konačno nešto poduzme budući da je već 

godinu dana na vlasti. 

Isto mu tako predlaže da nešto učini kako se ne bi srušila upravna zgrada 

Vodoprivrede u Petrovaradinskoj, imajući pri tom u vidu i njegov utjecaj kao člana 

Predsjedništva vladajuće stranke. Naime, radi se o tome da navodno ta prekrasna zgrada 

nema ni lokacijsku, ni građevinsku dozvolu pa da je ne bi ministar Kovačević srušio. 

Navodno nije ni na gradskom zemljištu. Ne zna kako se to moglo dogoditi jer se radi o 

gradskom poduzeću. Podsjeća na njegovo obećanje da će popisati imovinu i riješiti 

imovinsko-pravne odnose. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina gradonačelnika da odgovori na pitanje. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić zahvaljuje na pitanju. 

Što se tiče parkiranja oko Doma športova učinit će isto ono što su napravili i sa 

zatečenim stanjem na Donjem i Gornjem gradu. Nakon što su riješili problem parkiranja 

može se normalno proći i Donjim i Gornjim gradom. Dio organiziranog nereda su riješili, a 

dio će riješiti. Zahvaljuje g. P. Gaguliću što ga je upozorio na svoje zapažanje oko Doma 

športova. U dvorani sjede ljudi iz gradskog ureda nadležnog za promet i nada se da će već 

idući tjedan razriješiti spomenuto pitanje parkiranja i da građani koji prolaze uz Dom 

športova neće biti više nezadovoljni. Uvjerava ga da će to biti učinjeno idući tjedan jer će već 
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sutra obići teren, ustanoviti o čemu se radi i riješiti problem. Naime, oni ne sjede samo zato 

da budu nazočni sjednici Gradske skupštine već da sva pitanja na koje on odgovara i bilježe i 

promptno rješavaju. 

Ako to ne učine onda će ih gradski zastupnici na idućoj sjednici Skupštine podsjetiti 

na to i vjerojatno će u tom slučaju oni koji su to trebali riješiti snositi neke konzekvence. 

Međutim, uvjeren je da će se to realizirati. 

Što se tiče zgrade Vodoprivrede gospodin Gagulić će dobiti pisanu informaciju na 

idućoj sjednici Skupštine. Sada mu samo može reći da može biti siguran da se zgrada neće 

rušiti. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

najavljuje da je sljedeći prijavljeni zastupnik gospodin Jelić, a moli da se pripremi gospodin 

Dumančić. 

 

Gospodin Tomislav Jelić upućuje svoje pitanje gospodinu gradonačelniku. Onima koji 

nisu bili u prošlom sazivu napominje da ga zapravo ponavlja. Radi se o Gradskom podrumu. 

Negdje u ožujku ili travnju postavio je pitanje, odnosno tražio od gradonačelnika da mu se 

dostavi dokumentacija o pretvorbi Gradskog podruma i to o slijedu vlasništva od 1945. do 

današnjeg dana iz Zemljišno-knjižnog odjela Općinskog suda. I dok je bio u oporbi, a i sada 

dok je na vlasti dobro zna da se tamo dogodio cijeli niz, blago rečeno, nepravilnosti. Stoga ga 

moli da mu se ta dokumentacija dostavi. 

Gospođi Vlasti Pavić, dogradonačelnici predlaže da poslije godišnjih odmora pošalje 

stručnu ekipu da procijeni stanje krovišta na crkvi sv. Ivana Boska u Podsusedu. Tu je župu 

osnovao blaženi kardinal Alojzije Stepinac 1942. godine i tada je sagrađena crkva kojoj do 

dana današnjega nije obnavljano krovište. Predlaže da se u izradi Proračuna za sljedeću 

godinu ima u vidu mala financijska pomoć Župnom vijeću koje sljedeće godine planira 

sanirati krovište. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića daje riječ 

gospodinu gradonačelniku da odgovori na pitanja. 
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Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić zahvaljuje na pitanju 

cijenjenom zastupniku.  

Što se tiče Gradskog podruma reći će samo dvije rečenice o tome što su napravili. 

Otvorili su Gradsku kavanu na dijelu prostora Gradskog podruma i kavane. Nažalost, za šest 

mjeseci koliko radi nisu uspjeli još razriješiti imovinsko-pravne odnose na uglu Kurelčeve i 

Cesarčeve (bivši Klub mode). Radi se negdje o oko 200m2 privatne imovine koja nije do 

kraja definirana, odnosno nisu se nagodili banka i privatni vlasnici. Kolega Ordulj je u 

rješavanje tog problema uključen do kraja. Nada se i vjeruje da će ga do 1. rujna apsolvirati, a 

onda raspisati natječaj za zakup Gradske kavane na dobrobit Zagrepčana. Nastojat će to 

riješiti u tom smjeru. 

Što se tiče pretvorbe Gradskog podruma, moli tajnika Poglavarstva da hitno uputi 

zahtjev Fondu za privatizaciju, na čelu kojega je tada bio bivši ministar policije kolega Penić. 

Koliko on zna načelnik Policijske uprave zagrebačke morao je otići sa svoje funkcije zbog 

Gradskog podruma. Sa zadovoljstvom će za iduću sjednicu ako promptno odgovore kolege iz 

Fonda za privatizaciju (a nema razloga da ne odgovore), pripremiti cjelokupnu 

dokumentaciju o pretvorbi Gradskog podruma. Naime taj “fajl” nije u Gradu Zagrebu i oni 

nisu vodili pretvorbu a ono što su mogli učiniti s Gradskom kavanom to su i uradili. Nisu još 

vlasnici i nada se da će ugovor o prebijanju duga između Grada i banke biti gotov do 1. rujna. 

Tada će postati vlasnici Gradske kavane, jer je to kultno mjesto okupljanja Zagrepčana. 

Doista nema nikakvog razloga da do 1. rujna, a najkasnije do prvog zasjedanja Skupštine g. 

T. Jelić ne dobije cijeli “fajl”, odnosno cjelokupnu dokumentaciju o pretvorbi Gradskog 

podruma. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu gradonačelniku. Na redu je gospodin Dumančić, a moli da se pripremi 

gospodin Ivanković. 

 

Gospodin Radoslav Dumančić upućuje svoje pitanje gospodinu gradonačelniku a tiče 

se velikih problema najmanjih Zagrepčana, odnosno nedostatka prostora u dječjim vrtićima u 

Gradu Zagrebu. Ono je doista goruće. U jednim dijelovima grada ima djece a nema vrtića a u 

drugim dijelovima ima vrtića, ali nema djece. Mogu li se poduzeti kakve “vatrogasne” mjere i 
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tako pomoći roditeljima riješiti problem čuvanja stotine djece koja nisu mogla biti smještena 

u dječje vrtiće. 

Predlaže da na prvoj jesenskoj sjednici Gradske skupštine bude na dnevnom redu 

tema posvećena pitanjima djece u Zagrebu. Često ovdje raspravljaju, pa i svađaju se o visokoj 

politici i pritom zaboravljaju najdragocjenije stanovnike Grada Zagreba, stoga je njegov 

prijedlog da se ta tema pripremi za jesensku sjednicu. Razmotrili bi sva pitanja koja se tiču 

djece u Gradu Zagrebu, od vrtića, igrališta i svega drugoga što se može pod to podvesti. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu Dumančiću i daje riječ gospodinu gradonačelniku da odgovori na 

njegovo pitanje. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić odgovara zastupniku 

Dumančiću da nema vatrogasnih mjera i ništa se ne može na taj način napraviti. Međutim, 

uvjerava ga da kvalitetnim upravljanjem Gradom svake godine mogu izgraditi po vrtić više. 

To odgovorno tvrdi i ući će i u plan iduće godine. O tome što bi se moglo učiniti rebalansom 

Proračuna u idućem razdoblju od pola godine neće s ove govornice neozbiljno davati 

obećanja koja poslije neće moći ispuniti. Jedini pravi način i ispravan put rješavanja tog 

problema (o tome će nešto reći i kasnije u tezama za Viziju Zagreba u 21. stoljeću) jest 

kvalitetno upravljanje gradom kojim će se stvoriti sredstva za otvaranje, ne samo vrtića, već i 

škola. Naime, od 1. siječnja iduće godine na grbaču Grada dolaze osnovno i srednje školstvo i 

predškolstvo. To je jedna strana medalje. Međutim, druga je strana medalje otvaranje 

mogućnosti za realizaciju inicijativa za privatne dječje vrtiće. Koliko zna već su dobili neke 

zahtjeve. Pri tom se lome oko gradskog prostora. Kvalitetnom inventurom prostora i 

njegovim još racionalnijim upravljanjem misle otvoriti šanse onima koji pokažu smisao za 

privatne inicijative i dozvoliti im da ih realiziraju. To je najkraći put u međurazdoblju dok ne 

učine korak više i ne naprave svake godine po jedan ili dva vrtića više. Slaže se s g. 

Dumančićem da je to gorući problem i podupire njegov prijedlog. 

Sto se njega osobno tiče, nema nikakvog problema da to bude tema sjednice i da o 

tome jasno i glasno rasprave u Gradskoj skupštini. 
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Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

apsolutno podržava prijedlog, jer i njega zanimaju strateške teme. Daje riječ gospodinu 

Ivankoviću i konstatira da više nema prijavljenih zastupnika. 

 

Gospodin mr.sc. Nenad Ivanković upozorava predsjednika Gradske skupštine da je, 

kada je upitao želi li još netko nešto reći u ime Kluba digao ruku. Nažalost, predsjednik ga 

nije vidio pa neka mu sada dopusti da kaže samo tri rečenice. 

S obzirom na tijek rasprave o dnevnom redu i s obzirom da je Vlada premijera Račana 

donijela sramotnu odluku o izručenju hrvatskih generala Haaškom sudu i to na temelju 

optužnice koje ne dokazuju nikakav stvarni konkretni krimen, ali zato teško terete Hrvatsku 

vojsku i bacaju klevetničku sjenu na Domovinski rat, kao obrambeni, oslobodilački, s ciljem 

opasne revizije naše novije povijesti HIP-ovi zastupnici iz protesta prema takvom 

nemoralnom i neodgovornom činu Vlade napuštaju ovu sjednicu Gradske skupštine. To je 

jedini način da u uvjetima medijske blokade i očitog medijskog jednoumlja koje je u 

Hrvatskoj stvoreno, posebno na Hrvatskoj televiziji, izraze svoju solidarnost s ljudima koji su 

najzaslužniji za hrvatsku slobodu i neovisnost, stanu u obranu vrijednosti Domovinskog rata i 

suprotstave se ovako sramotnom ponižavanju domovine. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića može 

samo izraziti svoje iskreno žaljenje zbog ove geste. Neće ukoriti g. N. Ivankovića zbog 

povrede Poslovnika jer se radi o njegovoj greški, naime, nije zaključio raspravu o dnevnom 

redu. Ispričava se zbog toga. Još jednom ističe da mu je žao što su kolege iz HIP-a izabrale 

ovakvu metodu rada, ali Gradska skupština mora dalje nastaviti s radom.  

Pretpostavlja da više nema prijavljenih za Aktualni sat. Pita javlja li se još netko za 

riječ da postavi pitanje. 

Daje riječ gospodinu Rožiću. 

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić iz istog razloga koji je naveo gospodin Ivanković (da 

sada ne ponavlja) a to je pitanje napuštanja sjednice Gradske skupštine traži stanku za Klub 

Hrvatskog bloka od 10 minuta. 
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Nakon stanke predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir 

Srića moli gradske zastupnike da unatoč napetosti u zraku nastave s radom i da zauzmu svoja 

mjesta. Pretpostavlja da je Klub HDZ-a, ispričava se, zapravo Klub Hrvatskog bloka donio 

neku odluku i daje riječ g. M. Rožiću. 

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić napominje gospodinu predsjedniku da ako navodi 

HDZ onda mora navesti HSP, HKDU itd. Dakle, nakon stanke koju su tražili, iz razloga što 

predsjednik nije dao riječ jednom od predsjednika klubova koji je htio raspravljati o 

preporuci Hrvatskom saboru i Hrvatskoj vladi, točki dnevnog reda koju je predložio Hrvatski 

blok te iz razloga što nakon toga to nije uvršteno u dnevni red Klub zastupnika Hrvatskog 

bloka napustit će ovu sjednicu i sudjelovat će u radu Gradske skupštine kada dođe taj 

prijedlog redovnom procedurom na njezin dnevni red kako bi o njemu, nada se, mogli 

raspravljati. Žao im je što je propuštena prilika da Hrvatskom saboru i Hrvatskoj vladi 

zagrebačka Skupština na određen način pomogne u zaštiti hrvatskih generala i hrvatskih 

domoljuba. Dakle napuštaju ovu sjednicu i odmah sazivaju tiskovnu konferenciju u dvorani 

"B" na kojoj će govoriti o svom prijedlogu. Ostavljaju ostale da sudjeluju u toj šlampavo loše 

izrežiranoj predstavi. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje g. Rožiću i mora istaknuti da nije bilo povrede Poslovnika, jer kada se nešto 

predlaže po hitnom postupku, onda o tome nema rasprave. Moli da se to konstatira. 

Također mu je uistinu žao što gube i predstavnike Hrvatskog bloka. Neće komentirati 

posljednju rečenicu o izrežiranim predstavama iako, zapravo, neke druge stvari podsjećaju na 

izrežirane predstave. Daje riječ gospodinu Staziću koji se javio zbog povrede Poslovnika. 

 

Gospodin Nenad Stazić upozorava da prema Poslovniku Gradske skupštine Grada 

Zagreba i to člancima 85., 86. i 87. Gradska skupština može donositi pojedinačne akte, 

zaključke, preporuke, rezolucije i deklaracije. 

Članak 85. stavak 3. glasi: “Preporukom se ukazuje na podnesene predstavke, 

prigovore i pritužbe o nepravilnostima u radu tijela Grada Zagreba iz samoupravnog 

djelokruga i predlaže način njihova rješavanja.” 
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U ovom je slučaju predložena preporuka koja uopće nije iz samoupravnog djelokruga 

tijela Grada Zagreba što znači da je predložena protivno Poslovniku. Na to je trebalo već 

upozoriti pa stoga svoj poslovnički prigovor upućuje gospodinu predsjedniku i tajnici koja 

mu pomaže u radu. Trebalo je to konstatirati već prilikom predlaganja navedene preporuke. 

Znači sama je preporuka predložena protivno Poslovniku pa je stoga i cijela rasprava i ova 

demonstracija dvaju klubova koja je iz tog proizašla protivna Poslovniku i služi isključivo 

stjecanju političkih poena i to izigravanjem ili nepoštivanjem Poslovnika. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića pita 

javlja li se još tko za riječ. Budući da se nitko nije javio kratko obrazlaže postupak. 

Da je reagirao na način koji kolega Stazić predlaže ispalo bi da generali žive u Gradu 

Zagrebu i našli bi se još poneki razlozi zašto to spada u dnevni red. Misli da je ponekad dobro 

i izvan birokratske procedure otvoriti prostor za govor, jer kako kaže poslovica snijeg pada 

zato da svatko ostavi svoj trag. Prema tome svatko od njih ostavlja trag svojim javnim 

istupima, to čini on, predstavnici HIP-a i Hrvatskog bloka i predstavnici vladajuće koalicije. 

Stoga što god naprave i kako god reagiraju neka to učine tako da ostave svoj mali trag u 

povijesti ovog grada, u povijesti ove zemlje. Misli da će današnji dan isto tako javnost 

interpretirati u skladu s onim što se ovdje dogodilo, a sa čim nitko od njih nije sretan. Ali 

napravili su što su mogli i osobno si ne može prigovoriti i ne može mu se uputiti ni minimalni 

prigovor sa stajališta nepoštivanja Poslovnika ili netolerancije, ili pokušaja da se suprotstave, 

odnosno da ne dopuste nekome da kaže što misli. Isto tako opozicija ima pravo izabrati da ih 

napusti i ne radi s njima ako misli da ima za to razloga. Javnost i mediji će presuditi. 

Misli da sada moraju, ako više nema prijava za diskusiju, prebrojiti ima li dovoljno 

gradskih zastupnika da Gradska skupština nastavi s radom. 

Daje riječ gospodinu gradonačelniku. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić smatra da iako su prijedlozi i 

istupi najprije kolega iz HIP-a, a poslije kolega iz Hrvatskog bloka na razini političkih pitanja 

par exellence ipak o tome treba nešto reći (pritom neće govoriti o formi) jer se tiču ne samo 

Gradske skupštine već i Grada Zagreba. Nastojat će to izraziti u samo dvije rečenice. U 

Hrvatskoj vladi i Hrvatskom saboru sjede njihovi kolege koje su izabrali građani Republike 

Hrvatske u koje oni imaju apsolutno povjerenje i što se tiče zaštite nacionalnih interesa i što 
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se tiče zaštite Domovinskog rata. Stoga neće proći teza koja se ovdje pokušava progurati da 

hrvatska vlast na čelu s hrvatskim premijerom i predsjednikom Hrvatskog sabora te svim 

drugim dužnosnicima Sabora i Vlade želi kriminalizirati Domovinski rat i isporučiti generale 

Haagu. 

Podsjetit će samo jednom rečenicom da su Ustavni zakon o suradnji s Haagom iz 

1996. godine ta gospoda u Hrvatskom saboru izglasala i treba ga pročitati. S indignacijom 

odbijaju bilo kakva podmetanja, a isto tako s druge strane, imaju apsolutno povjerenje u 

odgovornu i kompetentnu hrvatsku vlast. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

napominje da su sami zaključili da je demokracija procedura a procedura demokracija. Sada 

trebaju nastaviti s radom prema utvrđenom dnevnom redu, ako Gradska skupština ima 

kvorum. Misli da je to u međuvremenu provjereno. 

Na sjednici je 29 gradskih zastupnika a da bi se pravovaljano odlučivalo potrebna je 

većina od 26 zastupnika. Dakle, može se nastaviti s radom. Samo moli da se taj broj održi u 

dvorani u nastavku sjednice. 

Konačno su zaključili s onim što je trebalo odraditi prije prelaska na utvrđeni dnevni 

red, pa sada mogu nastaviti rad prema dnevnom redu. 
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1. a) Izvješće Mandatnog povjerenstva o mirovanju mandata gradskim zastupnicima s 

prijedlogom za verifikaciju mandata zamjenicima gradskih zastupnika 

 b) Polaganje prisege gradskih zastupnika 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina Valeka, predsjednika Mandatnog povjerenstva da obrazloži Izvješće i Prijedlog 

zaključka. 

 

Gospodin Ivan Valek uvodno obrazlaže da na temelju članka 7. Poslovnika Gradske 

skupštine Grada Zagreba Mandatno povjerenstvo podnosi Gradskoj skupštini Izvješće o 

mirovanju mandata gradskim zastupnicima s prijedlogom za verifikaciju mandata 

zamjenicima gradskih zastupnika. 

Mandatno povjerenstvo konstatira da su gradski zastupnici Milan Bandić, Vlasta 

Pavić i Morana Paliković Gruden prihvatili obnašanje dužnosti koja je temeljem članka 5. 

stavka 1. Zakona o izboru članova predstavničkih tijela jedinica lokalne i područne 

(regionalne) samouprave nespojiva s dužnošću člana predstavničkog tijela iste jedinice, pa im 

sukladno članku 6., stavku 1. Zakona mandat miruje. 

Političke stranke su, sukladno članku 8., stavku 2. Zakona o izboru članova 

predstavničkih tijela jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave odredile s 

kandidacijskih lista zamjenike članova: 

Socijaldemokratska partija Hrvatske (SDP) 

za zamjenika Milanu Bandiću odredila je Dana Špicera, a za zamjenika Vlasti Pavić 

odredila je Ladislavu Soldat. 

Hrvatska narodna stranka 

za zamjenika Morani Paliković Gruden odredila je Mirjanu Pavoković. 

Mandatno povjerenstvo predlaže Gradskoj skupštini Grada Zagreba da verificira 

mandate sljedećim gradskim zastupnicima: Danu Špiceru (SDP), Ladislavi Soldat (SDP) i 

Mirjani Pavoković (HNS). 
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Mandatno povjerenstvo predlaže Gradskoj skupštini Grada Zagreba da prihvati ovo 

izvješće i donese zaključak, u predloženom tekstu. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu Valeku i otvara raspravu. Budući da se nitko nije javio za riječ, zatvara 

raspravu i stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka u tekstu kako ga je predložilo Mandatno 

povjerenstvo, a gospodin Valek upravo obrazložio. 

 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da su svi gradski zastupnici glasovali “za” te 

objavljuje da je prijedlog jednoglasno prihvaćen i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK, 

 

u tekstu kako ga je predložilo Mandatno povjerenstvo. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

b) Polaganje prisege gradskih zastupnika 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića poziva 

gradske zastupnike da sada polože prisegu, čiji tekst glasi: 

 

"Prisežem, svojom čašću, da ću dužnost gradskog zastupnika obavljati savjesno i 

odgovorno i da ću se u svom radu pridržavati Ustava, zakona, Statuta i odluka Grada 

Zagreba, da ću štititi ustavni poredak Republike Hrvatske te se zauzimati za svekoliki 

probitak Grada Zagreba i Republike Hrvatske." 

 



- 29 - 

Moli gradske zastupnike da nakon što ih prozove ustanu i prisegnu. 

 

Nakon što su Mirjana Pavoković, Ladislava Soldat i Dan Špicer dali prisegu, 

predsjednik ih moli da potpišu tekst prisege i da ga nakon završetka sjednice predaju 

djelatnicima Stručne službe. Žao mu je što su to učinili u malo manje svečanom okruženju. 

Iskreno im i srdačno čestita na izboru i napominje da je jedna prednost današnje situacije što 

će biti brzi. 
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2.  a) Prijedlog zaključka o izboru članova Gradskog poglavarstva Grada Zagreba 

 b) Polaganje prisege članova Gradskog poglavarstva Grada Zagreba 

 

Predlagatelj je gradonačelnik Grada Zagreba. 

 

Gradski su zastupnici primili prijedlog. 
 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića poziva 

gospodina gradonačelnika Milana Bandića da obrazloži prijedlog i podnese Program rada 

Poglavarstva koji su dobili. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić uvodno obrazlaže svoj 

prijedlog za izbor članova Gradskog poglavarstva Grada Zagreba i podnosi Program rada 

Gradskog poglavarstva. 

"Uvažene dame i gospodo, kolegice i kolege, dame i gospodo - gradski zastupnici, 

uvaženi gospodine predsjedniče Gradske skupštine, gospodo dopredsjednici, gospođo tajnice, 

dame i gospodo iz medija - hvala vam na pažnji u ovom posebnom trenutku izlaganja 

programskih teza - vizije razvoja Zagreba.. 

Na samom početku zajedničkog rada pozvao sam sve Vas, dame i gospodu gradske 

zastupnike da, sukladno svojim svjetonazorima, sudjelujete u zajedničkom projektu-viziji 

tolerantnoga demokratskog, svijetu otvorenog i sa svijetom povezanog, socijalno osjetljivog 

Zagreba u kojem će razvitak, ali jednako tako i svaki ljudski problem i teškoća biti njihova 

zajednička briga. 

Rekao sam i to da za dobre stvari treba vremena. Nismo ga gubili. 

U godinu dana uspjeli smo snimiti stanje u gradu, angažirati zagrebačku javnost i 

stručno-znanstvenu zajednicu, pokrenuti temeljna istraživanja strategije razvoja i sedam 

strateških projekata razvoja Zagreba. 

To su uprava u službi građana, oživotvorenje mjesne samouprave, poticanje obrta, 

malog i srednjeg poduzetništva, strategija upravljanja trgovačkim društvima u vlasništvu 
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Grada, rješenje ekoloških problema, a posebno problema otpada, sanacija uz zaustavljanje 

bespravne gradnje te kapitalne investicije u gradu, uz poticanje gospodarstva i zapošljavanja. 

Zagrebu su bili potrebni upravo takvi projekti, utemeljenost kojih je posve vidljiva 

zbog zatečenoga stanja grada i zatečene blokade dijela započetih investicija. 

Međutim, temeljni je problem Zagreba u nedovoljno iskorištenom desetljeću za 

razvoj, što je dijelom uvjetovano ratom u kojem su se gradovi koji su startali sa znatno niže 

pozicije od Zagreba razvijali brže i sustavnije.  

Niz pojedinačnih intervencija, posebno onih za uređivanja grada ipak je dalo rezultate 

i Zagreb bi bez njih izgledao zapušteno, a mnoge bi vitalne gradske funkcije djelovale u 

nedopustivim uvjetima. 

Međutim, te pojedinačne akcije, nepovezane vizijom razvitka grada u cjelini, 

koncipirane i provedene bez sudjelovanja građana i mjesne samouprave, dakle neprovjerene u 

stvarnom životu nisu mogle dati rezultate primjerene utrošenim sredstvima i trudu. 

Zato je za sljedeće četiri godine, koje će presudno odrediti razvitak grada, potrebna 

cjelovita razvojna vizija grada, s jasnim ciljevima, njezina javna i znanstveno stručna 

verifikacija, programi i učinkovita organizacija provedbe.  

Predočit ću Vam na početku rada novoga tima izvršne vlasti, kao njen najodgovorniji 

član, nakon sustavnog rada, analiza i dijaloga s nacionalnim i međunarodnim partnerima u 

ambijentu urbane Europe viziju Zagreba 21.stoljeća, preciznije vrijednosne, strategijske i 

programsko-provedbene komponete razvitka Grada Zagreba. 

Odredio sam tu viziju kao orijentaciju za, a ne protiv, kao pokretanje pozitivnih 

zagrebačkih energija, aktiviranje svih ljudi dobre volje i znanja. 

Temelj za novu viziju Zagreba mogu sažeti u par riječi-poticanje svih oblika 

zagrebačke izvrsnosti. 

Realna uporišta te izvrsnosti desetljećima nisu u Zagrebu temeljito inventarizirana, još 

manje vrednovana. U isto su vrijeme sugrađani koji su često nepravedno odbacivani zbog 

nerazumijevanja, zavisti i nepotrebnih sukoba, postizali u stranom svijetu zapažene uspjehe. 

Zato će se koncept poticanja zagrebačke izvrsnosti beskompromisno protiviti svakom 

obliku odbacivanja i isključivanja, mirnom promatranju odlaženja takvih ljudi i ljudskih 

sudbina odbačenih i suvišnih te trpljenju olakih ocjena ljudi, projekata i rezultata. 
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On je utemeljen na mojem osobnom iskustvu, na dubokom povjerenju u ljude, na 

uvjerenju kako svi traže svoje mjesto sebi, svojoj obitelji i zajednici. 

Prednost velegrada, kakav je potencijalno Zagreb, nije u njegovoj veličini već u 

mogućnosti ostvarivanja obilja prigoda da svi ljudi nađu svoje mjesto pod ovim-šansama, 

ponudama, mogućnostima i dobrotom bogatim zagrebačkim nebom. 

Četiri godine koje su pred nama daju nam mogućnost i obvezu na usklađivanja 

razvojne, strategijske vizije Zagreba i provedbe, sa svrhom ubrzavanja razvitka, ali i 

povećanja kvalitete svakodnevice Zagrepčana, jer je izvršenje programa koje piše život jedini 

test političkih programa i izbornih obećanja koje trebamo priznavati. 

Viziju Zagreba i te programe osjetljivosti prema ljudskoj svakodnevici vidim u 

međusobnoj vezi i sinergiji, kao stvarnu šansu za ubrzavanje razvitka grada kojima ćemo, ne 

gubeći vrijeme kojega imaju najmanje, nastaviti rješavati socijalne, gospodarske, ekološke, 

prometne i druge probleme. Kao okvir za tu viziju vidim temeljnu poruku modernoga 

europskog urbanog društva kojemu pripadamo o gradovima i regijama kao glavnim akterima 

razvitka. Konačni cilj treba biti sudjelovanje Zagreba u pridruživanju Hrvatske Europi, uz 

očuvanje našega gradskog i nacionalnog identiteta. 

 

Obrazovanje za izvrsnost, za budućnost koja je počela 

 

Ovu temu i program stavljam u prvi plan zbog činjenice da na razvitak presudno 

utječu obrazovanje, znanje i sposobnost njegove primjene. 

Pristup kvalitetnom obrazovanju u Zagrebu mora biti slobodan za sve, bez obzira na 

spol, dob, porijeklo ili bogatstvo obitelji. 

Posebna je vrijednost koju ćemo pomagati svim raspoloživim sredstvima svaki oblik 

nadarenosti. Očekujem potporu svih pedagoga u zagrebačkom obrazovnom sustavu u toj 

namjeri, a odgovarajući resor je obvezan tu viziju pretvoriti u djelatan program. 

Informatičkim opremanjem i logistikom za informatičko opismenjavanje u svim 

osnovnim i srednjim školama i mjestima okupljanja mladeži, osiguravanjem da sva djeca 

nakon završetka školovanja aktivno usvoje barem jedan svjetski jezik, pripremit ćemo 

najmlađe Zagrepčane za izazove vremena i gospodarski ambijent koji ih očekuje. 
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Podržavam svaku suradnju središta znanstvene izvrsnosti Zagreba kao što su 

Zagrebačko sveučilište i HAZU, i izvrsnosti zagrebačkih gospodarstvenika, dakle partnerstvo 

znanja, inovacija i proizvodnje. Sa Zagrebačkim sveučilištem, HAZU-om i pojedinim 

fakultetima razvijaju odnose koji omogućuju rješavanje pitanja imovine i partnerstva u 

razvoju grada. 

 

Gospodarstvo i zapošljavanje 

 

Pretvorba i privatizacija gospodarske supstance Zagreba, u koju nažalost nije 

uračunato najvrednije - radnici koji su tu supstancu stvorili, nanijela je velike štete 

zagrebačkom gospodarstvu i ostavila desetke tisuća zaposlenika na ulici. U proteklom 

desetljeću, nevještim upravljanjem ta je supstanca pretvorena u umrtvljeni kapital koji se sada 

rasprodaje, opterećen hipotekama, na tržištu nekretnina. 

Zato je naša namjera urbanističkim, gospodarskim i drugim mjerama zaustaviti tu 

njezinu rasprodaju i korištenje za druge, pretežno trgovačke namjene i vratiti je proizvodnoj 

namjeni, dakle iskoristiti je u tehnološki kvalitetnoj reindustrijalizaciji grada. 

Kao cilj gospodarskog i socijalnog razvitka u sljedeće četiri godine moramo 

prepoloviti broj nezaposlenih u gradu zapošljavanjem 25.000 ljudi i svesti broj nezaposlenih 

na donekle tolerantnu razinu od 5%, s posebnom skrbi za zapošljavanje mladih stručnjaka i 

onih koji su izgubili posao u nepravdama privatizacije i pretvorbe. 

To ćemo postići nastavkom započete politike regionalnog povezivanja i aktivnog 

sudjelovanja u obitelji gradova i regija, osobito u smjerovima prema srednjoj Europi i 

Sredozemlju /Beč, Ljubljana, Maribor, Budimpešta, te Rijeka, Trst, Milano, Split, Mostar, 

Sarajevo/, osiguravanjem zemljišta za razvojne projekte, ukidanjem nepotrebnih procedura i 

činovničke samovolje i nastavkom već započetih projekata. 

Afirmirat ćemo Zagreb kao atraktivnu regionalnu gospodarsku lokaciju u ovom dijelu 

Europe, Sredozemlja i Hrvatske. 

Pridružit ćemo se poruci prijatelja Zagreba bečkoga gradonačelnika Michaela Häupla, 

kako je "Beču kao poslovnom središtu od neprocjenjive važnosti investiranje u umrežavanje 

gradova-poslovnih središta", te kako "Beč smatra svojom glavnom zadaćom ispreplitanje te 

mreže". 
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Temeljni gradski projekti kao što su sanacija Jakuševca, gradnja uređaja za 

pročišćavanje otpadnih voda, partnerstvo metaloprerađivača u zahtjevnoj gradnji 

zagrebačkog tramvaja i obnovi željezničkih vlakova, stanogradnja, poticanje obrta i 

poduzetništva projekti su koji afirmiraju poduzetničke funkcije grada, rezultirajući novim 

zapošljavanjem i dugoročno stabilnim poslovanjem građevinskih tvrtki i dijela industrije 

hrvatskog konzorcija - Crotram. 

Poticano sredstvima proračuna gospodarstvo će u proračun vratiti sredstva i to ne tako 

da se demonstrira državna bahatost u ubiranju poreza, već kao rezultat realno pokrenutoga 

gospodarstva grada u dijelu započetih gradskih projekata.  

Intenzivirat ćemo već postojeću potporu malim i srednjim poduzetnicima i obrtnicima 

kao najbrži put samozapošljavanja i razvijanja uspješnoga gospodarstva. 

Inovirat ćemo programe za prvo samozapošljavanje i uključivanje mladih 

osiguravanjem posebnih poduzetničkih inkubatora, osiguravanjem poslovnog prostora u 

gradskom vlasništvu i drugim pogodnostima. 

Zagrebu je potrebna tradicija, ali i novi poduzetnički senzibilitet i programi mladih 

poduzetnika koji danas odlaze u druge zemlje pomažući njihov prosperitet. 

Za projekt reindustrijalizacije Zagreba pripremili smo i komunalno ćemo opremiti 

veću zemljišnu plohu na području Sesveta. Na području Novoga Zagreba osnovat ćemo 

barem jedan od planiranih tehnološko-inovacijskih parkova, a Zagrebačkom će sveučilištu, 

mladima te domaćim i stranim tvrtkama ponuditi lokacije za udruživanje znanosti, inovacija i 

proizvodnje znanja i dobara. 

U gospodarski najatraktivnijem povijesnom središtu grada koristit ćemo pravo 

prvokupa koje nam je osigurano Zakonom o zaštiti i korištenju kulturnih dobara za očuvanje 

tradicionalnog obrta, ubiranje rente i zaštitu gradskog identiteta. 

Svim raspoloživim sredstvima, a osobito uklanjanjem birokratskih prepreka, pomagat 

ćemo ulaganja domaćih i stranih investitora u Zagreb uz uvjet tehnološke izvrsnosti, 

gospodarske učinkovitosti, zapošljavanja i ekološke obzirnosti. 
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Modernizacija upravljanja gradom i gradskim dobrima 

 

U sustavu gradske uprave nastavit ćemo razvijati upravu kao istinski servis građana, 

razvijajući podjednako upravne segmente u službi građana, ali i poduzetničke segmente koji 

će osigurati više vlastitih, neporeznih prihoda u proračunu, posebno od naplate korištenja 

dobara u gradskom vlasništvu. Ta dobra, a posebno javni gradski prostori, jeftino korišteni, 

neredovito plaćani i uređeni ispod minimalnih estetskih zagrebačkih standarda, prestat će biti 

mjesto lake zarade na teret svih građana kojima pripadaju. 

Postepeno ćemo smanjiti broj zaposlenika na teret proračuna, dijelom zasluženim 

umirovljenjem, a još više ukidanjem nerada i nedopustivog odnosa prema građanima. 

Uspostavit ćemo ponašanje u kojem se gradski službenik neće brinuti o dozvoli, već o 

građaninu, odnosno profesionalno će rješavati njegov problem. 

Uvest ćemo red što se tiče rokova i ponašanja službenika tj. zaposlenicima će se 

utvrditi fiksni rokovi za obavljanje zadataka. Time ćemo stvoriti bitan prosudbeni element za 

ocjenu o potrebi svakoga radnog mjesta i radu konkretnog zaposlenika. Otvorit ćemo 

konkurenciju za svako radno mjesto. Nastavit ćemo praksu da se zaposlenik obveže za 

pojedino gradsko područje i zadaću, što smo započeli novom organizacijom gradskog 

redarstva. 

Racionalizirat ćemo poslovanje koje je do sada temeljeno na sigurnoj plaći na teret 

proračuna, angažirajući u dijelu poslova učinkovitiji i racionalniji poduzetnički segment ili 

tvrtke u mješovitom vlasništvu koje će formirati djelomičnom privatizacijom nekih poslova 

koje sada obavljaju gradska uprava i društva, ili koncesijama. 

Na svakom strateškom gradskom projektu organizirat ćemo poseban tim u obliku 

odgovornog menadžmenta, s tendencijom da i taj dio posla za grad, u skladu s europskom 

praksom, ne obavlja gradska uprava već licencirane privatne ili vlasnički mješovite tvrtke. 

Racionalizirat ćemo rad gradskih ureda objedinjavanjem zadaća slične vrste u jednom uredu, 

koji sada obavljaju dva pa i više ureda.  

Za strategijska pitanja u Uredu gradonačelnika, uz suradnju dogradonačelnica i 

angažiranje zagrebačke znanosti i struke stvorit ćemo timove za osmišljavanje i praćenje 

strategijskih projekata razvoja grada. 
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Gradski sustav uprave osposobit ćemo ne samo za ostvarivanje zadaća neposredno 

zadanih zakonima i gradskim propisima, već i za funkcionalno povezivanje ureda u 

pomaganju građanima, uz poticanje i nagrađivanje inicijativnosti i inovacija u korist gradskog 

razvitka. Angažirat ćemo se inicijativama u pogledu promjene zakona i sudjelovati u izradi 

novih, osiguravajući zakone koji nisu u suprotnosti sa svakodnevnim životom. 

Najveće usko grlo koje se mora riješiti je sređivanje zemljišnih knjiga i njihovo 

usklađivanje s katastrom. Na tom važnom području koristit ćemo se konkretnom ponudom 

Beča. Nastavit ćemo informatizaciju uprave i učiniti transparentnima sve informacije u 

komunikaciji između svih ureda, te uprave i građana. 

Sa ciljem da povećaju učinkovitost, privatizirat ćemo u cjelini ili dijelom pojedina 

trgovačka društva, bez “tajkunizacije” uz dioničarstvo radnika. 

Sredstva od dijela i djelomične privatizacije trgovačkih društava ulagat ćemo u razvoj 

grada a ne u potrošnju. 

Zaustavit ćemo zatečenu naviku životarenja dijela trgovačkih društava na teret 

proračuna, te demistificirati ona trgovačka društva i njihove čelnike koji su se unatoč takvom 

ponašanju lažno prezentirali kao uspješni poduzetnici. 

Spriječit ćemo, također, daljnje uništavanje gradske supstance kojom upravlja dio 

trgovačkih društava ne samo zbog lošega rada, već i onoga što on naziva "zločinom 

nečinjenja" u zaštiti gradskih interesa. 

Demistificirat ćemo čelne funkcije i u upravi i u trgovačkim društvima koje su u stvari 

funkcije “gradskih poslovođa” za odgovarajuću djelatnost uz povezivanje menadžmenta 

srodnih grupa trgovačkih društava i objedinjavanje nekih zajedničkih funkcija kao što je npr. 

nabava. 

Gradska uprava, posebno u dijelu gospodarenja gradom i gradskom imovinom, mora 

naplatom nenaplaćenih potraživanja, naplatom korištenja gradske imovine koje nije 

evidentirano, novom strategijom gospodarenja gradskim prostorom i drugim načinima 

povećati udio "vlastite zarade". 

Racionalizirat ćemo troškove na svim razinama, sve dok ne ostvare veću dobit od 

gradske imovine i još veći profit u dijelu trgovačkih društava. 
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Gospodarenje prostorom 

 

U gospodarenju prostorom nastojat ćemo ne samo izrađivati više kvalitetnijih 

urbanističkih planova, već biti i vlasnici zemljišta i upravljači prostorom, čime možemo 

utjecati na razvijanje odgovarajućih razvojnih programa, socijalnu gradnju i kontrolu 

gradskoga prostora. Sustavno ćemo kupovati zemljište i stvarati fond gradskoga zemljišta. 

Glavni prostori urbanističkih intervencija i gospodarenja prostorom bit će prostori 

južno od Ilice, Vlaške i Maksimirske, posebno prostori uz željezničku prugu, Slavonsku, 

Ljubljansku i bivše vojarne u Prečkom i na Selskoj cesti, uz odgovarajuću plansku 

urbanističku kontrolu. 

Trajna tema našeg interesa bit će Medvednica, Sava, povijesno središte grada i tzv. 

gradska osovina, ne zapostavljajući humanizaciju niti jedne gradske četvrti. Rješenja ćemo 

nalaziti u trajnoj suradnji sa strukom i znanošću Zagreba, jednako kao i s izabranim 

predstavnicima mjesne samouprave. 

Za stvaranje povoljnijeg ambijenta za investiranje i zapošljavanje redefinirat ćemo i 

modernizirati pasivni sustav prodaje zemljišta investitorima obračunom po bruto-površini 

građevine te koristiti se i drugim rješenjima i modelima zemljišne politike u razvitku grada. 

Na zemljištima u privatnom vlasništvu koristit ćemo se svojim pravima i obvezama u 

gospodarenju prostorom određivanjem namjene zemljišta, vremena i oblika intervencije, uz 

partnerstvo s vlasnicima zemljišta u realizaciji odgovarajućih programa. Zagreb ćemo posve 

otvoriti poduzetnicima, ali i zatvoriti razne oblike špekulacije gradskim zemljištem temeljene 

na povećanju vrijednosti zemljišta zahvaljujući ulaganjima iz gradskog proračuna. 

Uvest ćemo red u oblikovanje urbane opreme i naplatu korištenja javnih gradskih 

prostora (kiosci, pokretne naprave, komercijalni oblici oglašavanja, uređivanje terasa pred 

lokalima, parkiranje na javnim površinama). Komunalni red u gradu osigurat ćemo mjerama 

komunalnog redarstva, a drugdje tržišnim ponašanjem-cijenama zakupa, koncesijama i 

osnivanjem mješovitih tvrtki na programima koji uz komunalni red mogu donijeti gradu i 

odgovarajuću dobit. 

Dovršit ćemo započeti posao inventarizacije gradske imovine i provesti njezino 

uknjiženje. 
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Zaštita okoliša 

 

Najteže “crne točke” zagrebačkoga okoliša već saniramo tako da se nikada više ne 

ponove. To smo učinili, bez ispraznih rasprava, odlučnim ulaskom u sanacijske projekte. 

Među novim programima izdvajam gradnju termoelektrane - toplane na otpad. 

Radikalnim mjerama kontrole, u partnerstvu sa Zagrebačkom županijom, spriječit 

ćemo zagađivanje najvrednijega zagrebačkog dobra - podzemne pitke vode i razvijati druge 

ekološke programe. 

Četiri su godine krajnji rok za komunalno opremanje svih dijelova Zagreba, tako da 

svaka obitelj ima odvodnju i sanitarno sigurnu vodu. 

Uređivanje Save, podzemlja i Medvednice prioritet su zaštite okoliša. Razvijat će 

programe Zagreba kao zdravoga grada u svim segmentima u kojima to rade zagrebački 

partneri u europskom udruženju. 

U skladu s europskom praksom, ukupni razvitak grada temeljit ćemo se na poznatom 

principu održivosti, prema kojemu okoliš nismo naslijedili od svojih očeva, već smo ga 

posudili od svoje djece.  

 

Urbani identitet Zagreba 

 

Rezervni Zagreb nemamo ni vi ni ja. 

Urbanističko - arhitektonsku komponentu oblikovanja Zagreba, kao povijesnu 

komponentu, afirmirat ćemo kao važan projekt modernizacije Zagreba i njegova urbanog 

identiteta. 

Zagreb se mora urbanistički mijenjati i modernizirati, a ipak ostati Zagreb. 

Pozvao sam zagrebačke znanstvenike i stručnjake na partnerstvo u projektu 

urbanističke modernizacije i očuvanja identiteta Zagreba, prihvaćajući praksu javne 

prezentacije svih gradskih projekata, stalne provjere ideja u obliku urbanističkih i 

arhitektonskih natječaja i sl. 
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Osim povijesnog središta zaštitit ćemo, urediti i Europi prikazati i drugo najvrednije 

zagrebačko naslijeđe-modernu arhitekturu i urbanizam (Novakovu ulicu, Aveniju Vukovar, 

Trnje i Novi Zagreb). 

Dio našeg programa obnavljanje je tradicionalnih mjesta urbane kulture i druženja 

kao što je to kavana "Corso", uređivanje unutrašnjosti donjogradskih blokova kao npr. 

prostora Jelačićeva trga 15., uređivanje javnih prostora, dijelom i u obliku niskobudžetnih 

intervencija poticanih iz gradskih četvrti. Za Medvednicu izrađujemo prostorni plan kojim 

želimo sačuvati taj zagrebački biser usklađivanjem zaštite i osiguravanja uvjeta za rekreaciju 

i odmor Zagrepčana. 

Uvođenjem reda u parkiranje na Gornjem gradu započeli smo desetljećima 

zanemarenu obnovu Gornjega i Donjega grada. 

S Društvom arhitekata Zagreba provodimo anketu u obliku urbanističkog natječaja za 

veliku zagrebačku urbanu temu - uređenje Save. 

Zagrebačkoj struci predložit ćemo javni natječaj za oblikovanje tzv. “zagrebačke 

osovine” poteza od Glavnog kolodvora preko Mosta slobode, kao glavnoga urbanog motiva 

Zagreba. Na tom ćemo potezu smjestiti važne nacionalne i gradske kulturne institucije: 

Muzičku akademiju, Kongresni centar i Muzej suvremene umjetnosti. Drugi je važan 

paralelni urbani potez - potez tzv. “Sveučilišne aleje”. 

Angažiranjem struke na projektima iz gradskog proračuna želimo podići kvalitetu 

gradske arhitekture i gradskih ambijenata kao jednog od tradicionalnih oblika zagrebačke 

izvrsnosti. 

Sa Zagrebačkom nadbiskupijom i drugim vjerskim zajednicama nastavit ćemo 

korisnu suradnju, posebno u rješavanju svih otvorenih imovinskih pitanja, a nastojat ćemo da 

vjerski objekti kvalitetom oblikovanja budu dio urbanog identiteta grada. 

Više pažnje posvetit ćemo izgledu noćnoga Zagreba.  

Dovršit ćemo i donijeti generalne urbanističke planove Zagreba i Sesveta. 

Sanirat ćemo najveći dio bespravne gradnje, i u tom dijelu sugrađanima omogućiti 

pravni status i mir uz podmirenje obveza gradu. Sanacija će se odvijati u obliku posebnoga 

programa u tri oblika: 

- sprečavanjem svake nove bespravne gradnje; 
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- legalizacijom bespravne gradnje gdje god je to moguće; 

- osiguravanjem parcela za legalnu gradnju; 

- rušenjem građevina koje se nikako ne mogu zadržati, nastojeći da to budu iznimke. 

 

Stanovanje 

 

Stambeni programi temeljni su programi urbane reprodukcije i urbanog uređivanja 

gradova. Stambeni program strateški je program i Zagreba i zato, kao dio programa socijalne 

obzirnosti, ne može biti prepušten isključivo tržištu. Stanovanje je važan inicijator 

gospodarskog razvitka jer angažira brojne djelatnosti u ukupnom reprodukcijskom ciklusu. 

Za Zagreb kao grad polivalentnih stambenih potreba i mogućnosti, važno je razvijati 

raznolike stambene tipologije, lokacije, standarde i oblike osiguranja stanovanja. 

Unutar strategijskog programa stanovanja, grad će preispitati ukupnu politiku 

gospodarenja prostorom, i u svojem i u privatnom vlasništvu. 

Uz tržišni model stanovanja postoje brojni modeli osiguravanja socijalnoga 

stanovanja i socijalno pravednog korištenja gradskog zemljišta kojem je gradskim ulaganjima 

povećana vrijednost, a koju gradovi socijaliziraju u partnerstvu s vlasnicima zemljišta i 

developerima. 

Strategijska uporišta za takve programe razvijanje je stambenih programa kao 

gradskih projekata, uz urbanističku kontrolu i partnerstvo svih zainteresiranih aktera. 

Uz sudjelovanje u nacionalnim stambenim programima Zagreb će nastaviti razvijati i 

vlastite socijalne i druge programe, uzimajući ulogu medijatora između svih zainteresiranih 

aktera. 

Kao poseban program sprečavat ćemo novu bespravnu gradnju i to ponudom stanova i 

stambenih čestica pod uvjetima prihvatljivim za potencijalne bespravne graditelje. 

S obzirom na ukupni opseg stanogradnje u Zagrebu, stambeni će programi imati i 

posebnu zadaću urbanističke konsolidacije neuređenih dijelova grada i sprečavanja 

špekulacije gradskim prostorom u sustavu tzv. točkastog građenja. 
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Gradski promet 

 

Naša prometna vizija Zagreba moderna je europska koncepcija “održive mobilnosti”, 

tj. postizanja što bolje dostupnosti u sve dijelove grada, uz najmanje troškove i najmanje šteta 

za okoliš. 

Zato su posebno važni javni promet, i drugi ekološki održivi načini kretanja. Za takav 

gradski promet obnavljamo i izrađujemo nove tramvajske i željezničke vlakove kako bi 

povećali komfor prijevoza na proširenoj mreži do Dupca i Prečkog. Za Zagreb je iznimno 

važan nastavak osposobljavanja željezničkog prometa za javni promet koji ima i regionalne 

karakteristike. 

Počet ćemo pripreme za gradnju zapadne zaobilazne pruge, kako bi se pruga uz 

Savsku cestu oslobodila za javni promet. 

Zagrebački taksisti, koji uživaju našu potporu, također su dio javnoga gradskog 

prometa. Prilagođavat ćemo grad i nova vozila potrebama invalida. 

Na obodu središta gradit ćemo javne garaže (najprije onu na Langovu trgu), a svim 

ćemo sredstvima nastojati povećati broj garaža u stambenim područjima, kako bi ulice kao 

javne prostore oslobodili automobila i omogućili normalan prolaz pješacima. Mjerama 

urbanističke politike i programa gradnje grada stimulirat ćemo gradnju parkirališta i garaža, a 

naplaćivanjem korištenja javnih prostora za parkiranje ograničiti zauzimanje pješačkih 

hodnika. 

Osobno smatram važnim povećavanje sigurnosti u gradskom prometu, posebno za 

djecu i starije sugrađane, pa ćemo na početku školske godine provesti poseban program 

zaštite školske djece. Sustavno i selektivno, u suradnji s gradskim četvrtima, uvodit ćemo 

ograničenja brzine u gradu. 

Sanirat ćemo najtežu "crnu prometnu točku" u Čulinečkoj ulici, a nove investicije u 

uličnu mrežu usmjerit ćemo na intervencije spojeva u mreži koji, uz mala ulaganja, daju 

razmjerno veću korist u oblikovanju grada i gradskoj mobilnosti. 
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Zagrebački kulturni identitet 

 

Uz projekte gradnje novih kulturnih institucija, zagrebačka se kultura programima 

dokazala kao jedno od posebno produktivnih područja zagrebačke izvrsnosti. 

Investirajući u kulturu želimo razviti Zagreb kao jedno od europskih središta 

kreativnosti, jer kulturu smatramo važnom za ukupan razvitak grada, ali i ozbiljnim 

gospodarskim čimbenikom. 

Projekt zagrebačke kulture zato je projekt obnove te izvrsnosti na europskoj kulturnoj 

sceni, posredovanjem projekta razvijanja i afirmacije Zagreba kao jednog od europskih 

kulturnih središta i europske prijestolnice kulture. 

Uz neophodnu kulturnu infrastrukturu taj projekt znači nove programe, slobodu 

stvaranja, otvorenu kulturnu klimu i dosljednu poziciju Grada na strani kulturnih stvaralaca. 

Zagreb vidim kao središte moderne arhitekture, dizajna, likovne i kazališne 

umjetnosti, glazbe i drugih medija. 

Želim da se okupljanje oko projekta Muzeja suvremene umjetnosti osmisli kao 

povratak likovne kulture na svjetsku scenu. Usporedo ćemo u projektu "ateljei umjetnicima" 

smjestiti sve umjetnike ugled i potencijal kojih nisu u skladu s radnim uvjetima. 

Sačuvat ćemo hrvatsku kulturnu baštinu, obnavljati je i održavati. Poštujući 

toleranciju kao važan princip za Zagreb i Hrvatsku nećemo podleći prekrajanjima povijesti. 

Nećemo micati umjetnički vrijedne spomenike, niti zaboraviti ugledne, ali "nepodobne" 

umjetnike, što ćemo i demonstrirati uređivanjem Oltara domovine Kuzme Kovačića i 

postavljanjem Murtićeva spomenika Juri Kaštelanu na Ribnjaku.  

 

Socijalna osjetljivost 

 

Programima zapošljavanja i zbrinjavanja nezaposlenih najučinkovitije će rješavati 

socijalne teškoće, vraćajući ljudima koji žele i mogu raditi samopoštovanje umjesto socijalne 

pomoći. 



- 43 - 

Pomagat ćemo i nadalje što je više moguće onima koji su to pravo stekli radom, 

bolešću i stradanjem u Domovinskom ratu. Ta će pomoć imati različite oblike (materijalna, 

smještaj, prehrana, školovanje, zdravstvena preventiva i skrb). 

Zagreb vidim kao grad tolerantan prema svim kulturama i kao socijalno osjetljivu 

sredinu. 

Najveće bogatstvo grada njegovi su građani, a moja je želja da unatoč socijalnim 

razlikama niti jedan građanin Zagreba ne bude bez sigurnog obroka, krova nad glavom i tople 

riječi. 

Uz nas koji smo u dobi i u situaciji da si osiguramo egzistenciju, posebnu osjetljivost 

gajim za djecu, mladež i sugrađane starije dobi, nezaposlene i nezbrinute, potonule u 

ovisnost. 

Naša je zadaća razvijati osjetljivost za svaku specifičnu potrebu tih ljudi i prilagoditi 

im zagrebačke ulice, promet, domove, javne ustanove i gradske službe. 

U tom dijelu posebno vrijedi poruka koju tako često ponavljam: boreći se protiv 

bahatosti i neosjetljivosti da život piše naše programe. 

Želimo dovršiti Sveučilišnu bolnicu do 2005., i u skladu sa suvremenim svjetskim 

trendovima zbrinuti starije sugrađane. 

Do najviše moguće razine razvijat ćemo suradnju s nevladinim sektorom. 

Gradnja Zagrebačke veletržnice nije samo jedna od gradskih investicija, već time 

želimo osigurati i jeftiniju opskrbu građana na velikom zagrebačkom tržištu i smanjiti udio 

troškova prehrane u proračunu zagrebačkih obitelji.  

 

Zagrebačka odgovornost za ravnomjerniji razvitak Hrvatske 

 

Već smo u protekloj godini demonstrirali mogućnosti sudjelovanja Zagreba u skrbi o 

ravnomjernijem razvitku Hrvatske. 

Razvijat ćemo programe regionalne suradnje s hrvatskim regionalnim središtima, 

suradnju s regijama i gradovima koji su najviše stradali u Domovinskom ratu i suradnju s 

gradovima na važnim prometnim pravcima za razvitak Zagreba i Hrvatske, kao što su Rijeka, 

Osijek, Split i Varaždin. 
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Tim ćemo programima nastojati povećati atraktivnost svih hrvatskih regija za život i 

tako sudjelovati u policentričnom razvitku Hrvatske. 

Posebne programe partnerstva na područjima prostorne, demografske, prometne i 

gospodarske strategije razvijat ćemo sa Zagrebačkom županijom. 

 

Zagreb u europskoj obitelji gradova  

 

S europske urbane scene izbivali smo na našu štetu godinama, pa i desetljećima. 

Posjetima i partnerstvom s dijelom naših susjeda i drugih europskih metropola, kao 

što su Ljubljana, Sarajevo, Beč, Budimpešta, Berlin, Milano, Rim, vratili smo Zagreb na tu 

scenu, što je uvjet za razvijanje zagrebačke izvrsnosti na bilo kojem području. 

To se posebno odnosi na razmjenu znanja, školovanje mladeži, gospodarstvo, 

kulturnu razmjenu, političke kontakte i općenito na usvajanje međunarodnih standarda u 

urbanoj politici, uz zadržavanje zagrebačkog identiteta. 

 

Znanstvena i stručna zajednica Zagreba u strategiji razvitka Zagreba 

 

Preuzimajući obveze zagrebačkoga gradonačelnika pozvao sam znanstveno-stručnu i 

kulturnu javnost Zagreba na dijalog o urbanističkoj budućnosti grada. 

Prezentirana je prva faza gospodarske strategije Zagreba koja će, u konačnom obliku 

javnosti biti prezentirana u jesen. 

U rujnu ćemo, također, u već dogovorenom terminu, prezentirati Prometnu studiju 

Zagreba koja je premalo poznata zagrebačkoj javnosti. 

Prema tome, opredjeljujemo se u kontekstu projekta izvrsnosti za stalni dijalog sa 

znanstveno-stručnom i urbanom javnosti Zagreba, za potpunu otvorenost svih razvojnih i 

drugih tema, u nastojanju da definitivno prekinu praksu političkog arbitriranja u stručnim 

pitanjima. 
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Kao oblike toga dijaloga, osim etabliranja Zagrebforuma kao oblika stalnog dijaloga, 

u skladu s dosadašnjim iskustvima i prijedlozima osnovat ćemo savjetodavna tijela Gradskog 

poglavarstva i gradonačelnika u najkvalificiranijim mogućim sastavima i to: 

- Savjet za unapređivanje obrazovanja i informatizaciju; 

- Savjet za kulturnu izvrsnost; 

- Zagrebački urbanistički savjet; 

- Gospodarski savjet te 

posebne savjete i povjerenstva za evaluiranje i praćenje strateških gradskih projekata. 

 

Socijalno obzirna strategija upravljanja gradskim proračunom 

 

U funkcioniranju moderne gradske uprave središnje mjesto svakako pripada 

gradskom proračunu. 

Gradski proračun u stvari je sintetski izraz ukupne gradske politike, njezinih vizija 

grada, projekata, razine socijalne osjetljivosti, ekološke obzirnosti i odnosa prema gradskoj 

svakodnevici, životu svakoga Zagrepčana.  

Pozornost, prije svega, valja usmjeriti na politiku profitabilnog upravljanja 

financijskim sredstvima kako bi se prevladao raskorak između sve većih potreba s jedne, u 

odnosu na ograničene izvore sredstava s druge strane, a uz trajnu brigu i obzir prema 

socijalnoj dimenziji života građana. 

Taj nimalo lak zadatak ostvarit ćemo, prije svega, na način da se intenzivira započeti 

proces naplate naslijeđenih potraživanja i povećaju prihodi boljim upravljanjem gradskom 

imovinom. Nadalje, vodit ćemo aktivnu politiku pribavljanja financijskih sredstava na 

domaćem i međunarodnom tržištu kapitala, za projekte kapitalnih ulaganja prema kriteriju 

isplativosti: privatizacijom trgovačkih društava u vlasništvu Grada, izdavanjem obveznica na 

domaćem i stranom tržištu kapitala, te kreditnim zaduženjima. 

Pored toga, uvest ćemo, u cilju smanjenja fiksnih troškova, centralizirani model 

upravljanja javnim izdacima temeljen na principu jednog računa preko kojeg se obavljaju sve 

financijske transakcije proračuna (tzv. "gradska riznica"). 
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Prema tome, u skladu s modernim iskustvima i praksom, proračunska sredstva neće 

biti sredstva nekontrolirane i neobzirne potrošnje, već sredstva za sinergijsku strategiju 

ubrzanog razvoja grada, gdje, osim javnog, ne postoji drugi interes. 

Svemu ovome valja dodati i najnovija zakonska rješenja u fiskalnoj decentralizaciji u 

sustavu lokalne uprave i samouprave i odgovornost grada za cjelovit nadzor nad 

financiranjem osnovnog i srednjeg školstva, zdravstva i socijalne skrbi što spremno dočekuju. 

Najkraće rečeno, naš cilj je povećavanje udjela neporeznih proračunskih prihoda, uz 

naravno, permanentnu brigu o socijalnom položaju građana Zagreba. 

 

Mjesna samouprava 

 

Za kraj, ostavio sam, po mom mišljenju, najvažniji projekt. Takvim ga držim jer on, 

uz prvi projekt, najslikovitije svjedoči u kolikoj su mjeri povezane vizije razvoja grada i 

neposredni, praktični, životni programi - one za koje često kaže kako ih piše život. 

Već se danas sustav mjesne samouprave pokazao kao najučinkovitiji i najracionalniji 

sustav u ukupnom upravljanju gradom i nezamjenjiv čimbenik koji uvodi životne sokove u 

apstraktne kabinetske programe. 

Projekt razvijanja mjesne samouprave ima još dva dijela: 

- razvijanje mjesne samouprave u manjim, fizionomijski logičnim teritorijalnim 

jedinicama-mjesnim zajednicama, kako bi građani i realan život još više utjecali na ponašanje 

gradske uprave i njezine programe; 

- razvijanje komunikacije između tijela mjesne samouprave i gradskih ureda i zavoda 

koji pitanjima i problemima s terena moraju dati apsolutni prioritet.  

Slikovito rečeno, u najkraćem će vremenu slika predsjednika vijeća gradske četvrti 

koji gubi vrijeme čekajući pročelnike i djelatnike ureda i zavoda, postati prošlost. 

 

Dopustite da se, na kraju, uz sve ove poruke, s nekoliko praktičnih obećanja obratim 

našim sugrađanima o temama koje njih najviše zanimaju. 
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Našim su građanima otvorena vrata svih ureda Grada Zagreba, od gradonačelnikova, 

pročelničkih, članova Gradskog poglavarstva, do referenata koji rješavaju neki njihov 

problem. Za provedbu principa "gradske uprave sa smiješkom" zadužuju se pročelnici 

gradskih ureda i zavoda, tajnik poglavarstva i ja s kolegicama dogradonačelnicama. 

Maksimalni rok za rješavanje svakoga pojedinačnog zahtjeva, pri čemu posebno 

naglašavam lokacijske i građevne dozvole, jest mjesec dana. 

Isti rok vrijedi za svakoga gradskog službenika koji odgovara na upite građana. 

Ti rokovi mogu biti duži samo onda kad je duža procedura uvjetovana zakonom, o 

čemu građani moraju biti pismeno obaviješteni. U slučaju da je ta procedura iz bilo kojega 

drugog razloga duža, gradski je službenik dužan o tome u neposrednom kontaktu obavijestiti 

građana.  

Na WEB stranici koju smo otvorili kao jedan od naših projekata u protekloj godini, 

već se danas nalazi poziv građanima Zagreba na dijalog o viziji Zagreba 21. stoljeća. Na taj i 

na sve druge građanima prihvatljive načine vodit ćemo najširi javni dijalog o budućnosti 

Zagreba, ali i o svim drugim njihovim pitanjima i problemima. 

Dopustite da zaključim: 

Svoje viđenje strategije i programe razvoja grada ispisujem ovom vizijom Zagreba 21. 

stoljeća. Ona je zasnovana na viziji bolje svakodnevnice Zagrepčana, jer samo život i 

njegovo poznavanje pisat će programe, barem dok budem na prvoj crti obveza i odgovornosti 

za Zagreb. To je demokratski princip koji me rukovodi u projektu odgovornosti prema 

građanima Zagreba, jer oni i naš prelijepi i ponosni grad zaslužuju svaki napor i svaku žrtvu, 

svako dobro." 

Gradonačelnik se još jednom ispričava što je bio malo dulji, ali nema ovakvu prigodu 

svaki dan. Nastojao je biti što racionalniji i djelotvorniji, a koliko je u tome uspio, sudit će oni 

koji su ga slušali. 

Moli predsjednika Gradske skupštine da mu dopusti da predloži i sastav Poglavarstva. 

Na temelju članka 46. stavka 1. Zakona o lokalnoj i područnoj, odnosno regionalnoj 

samoupravi, članka 11. stavka 2. Zakona o Gradu Zagrebu i članka 65. stavka 2. Statuta 

Grada Zagreba te, ono što je najbitnije, na temelju koalicijskog sporazuma HNS-a i SDP-a, 

podnosi prijedlog kandidata za članove Gradskog poglavarstva Grada Zagreba. 
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Za članove Gradskog poglavarstva koji će dužnost obavljati profesionalno i koji će 

obavljati dužnost pročelnika pojedinih gradskih upravnih tijela predlaže: 

- gospodina Slavka Kojića, dipl. ekonomista, za pročelnika Gradskog ureda za 

financije, 

- gospodina Zvonimira Šostara, dr.med, za pročelnika Gradskog ureda za zdravstvo, 

rad i socijalnu skrb, 

- gospodina mr.sc. Ladislava Prežigala, za pročelnika Gradskog ureda za 

gospodarstvo, 

- gospodina Slobodana Jeličića, dipl.ing., za pročelnika Gradskog ureda za 

prostorno uređenje, graditeljstvo, stambene i komunalne poslove i promet, 

 

te za članove Gradskog poglavarstva  koji svoju dužnost neće za sada obavljati profesionalno, 

a zadužuju se za određena područja predlaže: 

- gospođu Sonju Kostić, diplomiranu pravnicu, za područje uprave, 

- gospodina Zlatka Šešelja, profesora, za područje obrazovanja i športa, 

- gospođu profesoricu dr.sc. Andreju Zlatar, za područje kulture, 

- gospodina prof.dr.sc. Franu Tomića, za područje poljoprivrede i šumarstva, 

- gospođu Branku Sunaru, dipl. ekonomisticu, za područje imovinsko-pravnih 

poslova, 

- gospođu mr.sc. Alenku Košiša Čičin-Šain, za područje izgradnje Grada, 

- gospodina Srećka Ferenčaka, dipl.ing., za područje upravljanja imovinom Grada i 

- gospodina Miljenka Mesića, dipl.ing., za područje planiranja razvoja Grada i 

zaštitu okoliša. 

 

Uz gradonačelnika i dvije njegove zamjenice koje je Gradska skupština izabrala na 

prvoj sjednici, ovo će biti tim odgovornih ljudi koji će upravljati Zagrebom, nada se, iduće 

četiri godine. 

Neće puno govoriti. Samo će izjaviti da iza svakog čovjeka stoji do zareza i da su to 

usuglašeni prijedlozi dviju stranaka koje su dobile izbore 20. svibnja u Gradu Zagrebu. 
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Upućeni su jedni na druge da upravljaju ovim gradom. I posljednja rečenica. Dobili su priliku 

da dokažu, ne samo riječima, već i djelima da vole ovaj grad i da su spremni učiniti puno 

toga, da njihovi sugrađani žive bolje i kvalitetnije što se mora i osjetiti na kraju njihova 

mandata od četiri godine. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu gradonačelniku što je podnio Program rada i na prijedlogu članova 

Poglavarstva. Otvara raspravu. 

Budući da se nitko nije javio za riječ, predsjednik će reći samo nekoliko rečenica. 

Prije svega, misli da su upravo čuli niz jako lijepih obećanja i već su se poveselili u 

sebi da će sva biti i ostvarena. Zna da će to biti teško i da na svima leži odgovornost, na 

nekima veća (posebno na ovima koje sada izaberu) a na nekima manja. Skupština će se 

postaviti u funkciju potpore, ali i u funkciju kontrole i nadzora, drugim riječima misli da će 

povremeno stavljati strateške teme na dnevni red da pomogne Poglavarstvu da ostvari ovako 

lijepo koncipirane ciljeve. Gospodinu gradonačelniku želi pri tom puno sreće, ali će mu i 

puno pomoći. 

Ispričava se što je zloupotrijebio raspravu, ali mislio je da svečanost trenutka 

zahtijeva da ipak netko nešto kaže. 

Zaključuje raspravu jer više nitko nije prijavljen. 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru članova Gradskog poglavarstva u 

predloženom tekstu koji su gradski zastupnici dobili. 
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Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru članova Gradskog poglavarstva Grada Zagreba, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića još 

jednom čestita gradonačelniku i članovima Poglavarstva na izboru. 

Nakon izbora Gradsko poglavarstvo, gradonačelnik, zamjenice gradonačelnika i 

članovi Poglavarstva daju prisegu. 

U ovoj svečanoj prigodi gradonačelnik Grada Zagreba u skladu s člankom 14. Statuta 

nosi počasni lanac koji su vjerojatno svi sa znatiželjom cijelo vrijeme promatrali. Sada će se 

vidjeti koja je njegova funkcija. 

Nada se da će se svima onima koji ga do sada nisu vidjeli svidjeti, iako je malo teži. 

Preuzet će zadatak da ga stavi gradonačelniku oko vrata. Možda je lanac oko 

gradonačelnikova vrata simboličan čin, a možda i nije. 

Moli članove Gradskog poglavarstva da za njim ponavljaju tekst prisege: 

"Prisežem da ću dužnost člana Gradskog poglavarstva obnašati savjesno, držati se 

Ustava, zakona, Statuta i odluka Grada Zagreba, poštivati pravni poredak i zalagati se za 

svekoliki napredak Republike Hrvatske i Grada Zagreba." 
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Nakon što su prisegnuli predsjednik im zahvaljuje i poziva nazočne da ih pozdrave 

aplauzom. 

 

Moli gradonačelnika, zamjenice gradonačelnika i članove Gradskog poglavarstva da 

potpišu tekst prisege i nakon završetka sjednice predaju ga djelatnicima Stručne službe. 

 

Time su iscrpili ovu vrlo važnu točku. 

Još jednom čestita i želi uspjeh u radu svima koji su do sada izabrani. 
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3. Prijedlog zaključka o imenovanju članova u Skupštinu u trgovačkim društvima 
 

Predlagatelj je Odbor za izbor i imenovanja. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina Ivu Jelušića, predsjednika Odbora da obrazloži prijedlog koji su gradski zastupnici 

dobili. 

 

Gospodin Ivo Jelušić moli da mu najprije dopuste da u svoje ime i u ime Odbora 

čestita svim novoizabranim članovima Gradskog poglavarstva. 

Kratko će obrazložiti prijedlog Odbora s obzirom na to da su gradski zastupnici u 

materijalu prije par dana dobili prijedlog u jednom tekstu, a danas na klupe u drugom tekstu, 

dakle ispravljeni prijedlog Odbora. 

Na temelju Zaključka o sastavu Skupštine u trgovačkim društvima, Skupštinu čine 15 

članova od kojih 8 imenuje Poglavarstvo a 7 Gradska skupština. 

U prvim konzultacijama i prvom prijedlogu tih 7 mjesta podijelili su tako da 3 mjesta 

dobije SDP, 2 HNS a 2 predstavnici oporbe, odnosno Hrvatskog bloka. Budući da Skupština 

u trgovačkim društvima nije radno tijelo Gradske skupštine, ako bi to sveli na normativni 

redukcionizam, čak ne bi ni morala odražavati stranačku strukturu. Unatoč tome mislili su da 

je potrebno da u Skupštini u trgovačkim društvima budu i predstavnici oporbe. 

Do sjednice Odbora, niti na samoj sjednici predstavnici oporbe nisu uputili svoje 

prijedloge za ta predložena mjesta. S obzirom na to da je Odbor obvezan prema Skupštini 

uputiti potpuni prijedlog sa svim imenima, tada su utvrdili onakav prijedlog kakav su dobili 

prije nekoliko dana. 

No, polazeći od temeljnih načela parlamentarne demokracije u kojoj pozicija ima 

ulogu da odgovorno i savjesno obnaša vlast, a to ova vlast želi i namjerava učiniti i tako se 

ponašati te polazeći i od toga da u njoj isto tako i oporba ima svoju ulogu, a to je da 

kontrolira i prati kako ta vlast radi, smatrali su da je potrebno obaviti još jedan krug 

razgovora. Stoga je na inicijativu Kluba SDP-a pokrenut još jedan krug razgovora s 

predstavnicima oporbe kako bi se i oni uključili u rad Skupštine u trgovačkim društvima. 
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Rezultat tih pregovora odnosno razgovora je i ovaj prijedlog koji se sada nalazi pred 

gradskim zastupnicima. Struktura ovih članova Skupštine u trgovačkim društvima koje 

imenuje Gradska skupština je sljedeća: 2 člana SDP-a, 2 HNS-a, 2 Hrvatskog bloka i 1 član 

Nezavisne liste. 

Prijedlog zaključka koji su dobili danas na klupe će pročitati jer nije dugačak: 

"U Skupštinu u trgovačkim društvima imenuju se iz redova gradskih zastupnika: 

mr.sc. Nenad Ivanković, Tomislav Jelić, Ivo Jelušić, Marko Pušić, mr.sc. Miroslav Rožić, 

Ivan Šikić i Stipe Tojčić." 

Moli gospodina predsjednika da Skupština razmotri i prihvati navedeni prijedlog. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu Jelušiću i otvara raspravu. Nitko se nije javio za riječ pa zaključuje 

raspravu i stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o imenovanju članova Skupštine u 

trgovačkim društvima, u predloženom tekstu. 

 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o imenovanju članova Skupštine u trgovačkim društvima, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 



- 54 - 

4. Prijedlozi zaključaka o izboru predsjednika i članova stalnih radnih tijela Gradske 

skupštine  

 (točke od 4. do 18.) 

 

Predlagatelj zaključaka je Odbor za izbor i imenovanja. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića predlaže 

da sve prijedloge saslušaju jedinstveno, a da glasuju odvojeno. 

Moli gospodina Jelušića da obrazloži prijedloge. 

 

Gospodin Ivo Jelušić, predsjednik Odbora za izbor i imenovanja najprije ističe da oko 

utvrđivanja prijedloga sastava radnih tijela od 4. do 18. točke dnevnog reda nije bilo velikih 

problema. Žao mu je što ovom dijelu sjednice ne prisustvuju predstavnici oporbe, jer su ti 

prijedlozi do kraja usuglašeni. Doduše, oni su vjerojatno svjesni da će sastavi radnih tijela biti 

prihvaćeni onako kako su predloženi i koji su i njima u interesu, pa vjerojatno stoga ne 

osjećaju potrebu da podrže prijedloge. Znaju da će gradski zastupnici koji su ostali na 

sjednici to učiniti. 

No, ipak zbog javnosti i povijesti zabilježenoj u zapisniku reći će kako su strukturirani 

spomenuti prijedlozi. 

Od ukupno 85 članova u stalnim radnim tijelima Skupštine, raspodijeljeno je članstvo 

između stranaka na sljedeći način: SDP koji ima ukupno 39% mandata u Skupštini u radnim 

tijelima sudjeluje sa 38,8% (dakle, gotovo do u decimalu postoci se poklapaju), Hrvatski blok 

koji ima 27% mandata u Skupštini u radnim tijelima sudjeluje sa 27% članova, Hrvatska 

narodna stranka koja ima 24% mandata u radnim tijelima sudjeluje sa 23,5%, a Nezavisna 

lista koja ima 10% mandata u Skupštini u radnim tijelima sudjeluje sa 10,5%. 

Prema tome, maksimalno se poštovala stranačka struktura Skupštine, koliko god je to 

bilo moguće, pa su prijedlozi sastava svih radnih tijela na Odboru utvrđeni konsenzusom. Ni 

kasnije nije bilo nikakvih primjedbi. 
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Na kraju bi dao jednu tehničku primjedbu. Naime u Prijedlogu zaključka o izboru 

predsjednika i članova Odbora za financije dogodila se tiskarska pogreška u prezimenu 

gospođe Pilepić. Tamo piše Piletić pa moli da se to ispravi. 

Predlaže zbog kratkoće vremena, da ne čitaju sastave pojedinih odbora, s obzirom na 

to da se nisu mijenjali, već da ih odmah razmotre i glasuju o njima. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu Jelušiću i otvara raspravu o predloženim zaključcima. 

Nitko se ne javlja za riječ pa zaključuje raspravu. 

 

Najprije stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova 

Odbora za Statut, Poslovnik i propise, u predloženom tekstu. 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za Statut, Poslovnik i propise, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

imenovanje naselja, ulica i trgova, u predloženom tekstu (točka 5. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za imenovanje naselja, ulica i trgova, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

gospodarski razvoj, u predloženom tekstu (točka 6. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za gospodarski razvoj, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

financije, u predloženom tekstu (točka 7. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za financije, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

komunalno gospodarstvo, u predloženom tekstu (točka 8. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za komunalno gospodarstvo, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

prostorno uređenje, u predloženom tekstu (točka 9. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za prostorno uređenje, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

zaštitu okoliša, u predloženom tekstu (točka 10. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za zaštitu okoliša, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

poljodjelstvo, šumarstvo i vodoprivredu, u predloženom tekstu (točka 11. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za poljodjelstvo, šumarstvo i vodoprivredu, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

zdravstvo i socijalnu skrb, u predloženom tekstu (točka 12. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za zdravstvo i socijalnu skrb, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

obrazovanje i šport, u predloženom tekstu (točka 13. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za obrazovanje i šport, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

kulturu, u predloženom tekstu (točka 14. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za kulturu, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

mladež, u predloženom tekstu (točka 15. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za mladež, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

međugradsku i međunarodnu suradnju, u predloženom tekstu (točka 16. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za međugradsku i međunarodnu suradnju, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

mjesnu samoupravu, u predloženom tekstu (točka 17. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za mjesnu samoupravu, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o izboru predsjednika i članova Odbora za 

predstavke i pritužbe građana, u predloženom tekstu (točka 18. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o izboru predsjednika i članova Odbora za predstavke i pritužbe građana, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića čestita na 

izboru predsjednicima i članovima stalnih radnih tijela Skupštine i želi im uspješan rad. Isto 

tako bi htio da sljedeći put rade u punijem sastavu, kako bi kvalitetnije obavljali svoj posao. 

Naravno, to ne znači da su sada nekvalitetno radili. Bili su jako brzi i zahvaljuje svima na 

ekspeditivnosti i suradnji, posebno predlagatelju jer su svi prijedlozi usuglašeni prije 

sjednice. 
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19. Prijedlog odluke o osnutku i imenovanju Komisije za popise birača 

 

Predlagatelj je opet Odbor za izbor i imenovanja. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina I. Jelušića da obrazloži i ovaj prijedlog. 

 

Gospodin Ivo Jelušić, predsjednik Odbora za izbor i imenovanja, predlaže, ako mu 

dopuste da ponovo pokuša racionalizirati rad i obrazložiti sljedeće 3 točke dnevnog reda (19., 

20. i 21. zajedno), a poslije će se dogovoriti kako će dalje raditi. 

Na žalost, i u ovim slučaju gradski su zastupnici dobili po dva prijedloga, jedne prije 

nekoliko dana a druge danas za: Komisiju za popise birača, Povjerenstvo za procjenu šteta od 

elementarnih nepogoda i Povjerenstvo za dodjelu Stipendije Grada Zagreba. Predstavnici 

oporbe za sva tri tijela nisu do prošle sjednice dali svoje prijedloge jer nisu htjeli surađivati. 

Ponovo su nakon razgovora i naknadnih konzultacija dogovorili s njima da sudjeluju i u radu 

ovih tijela, tako da su dali svoje prijedloge, odnosno izmijenjeni su prethodni prijedlozi, pa 

moli da se prihvate prijedlozi koje su danas dobili na klupe. Pročitat će ih. 

Predlaže da se u Komisiju za popis birača imenuju: za predsjednika Luka Šimurina, za 

zamjenika predsjednika dr.sc. Krešimir Franjić, za članove Sonja Kostić i Zdeslav Milas, a za 

zamjenike članova Stanko Kordić i dr.sc. Mate Ljubičić. Omjer je 4 prema 2, tj. dvoje 

članova su iz oporbe, a četvero iz pozicije. 

Obrazložit će i sastav Povjerenstva za procjenu šteta od elementarnih nepogoda. Za 

članove Povjerenstva predlažu se: Stjepan Ferko, Vid Galović, Mladen Matun, mr.sc. 

Ladislav Prežigalo, Vesna Roje, Krasnodar Rora te pročelnik Gradskog ureda za 

poljoprivredu i šumarstvo, koji je po položaju predsjednik Povjerenstva. Dakle, dva su člana 

iz oporbe. 

Povjerenstvo za dodjelu Stipendije Grada Zagreba je sastavljeno od 8 članova i 

pročelnika Gradskog ureda za obrazovanje i šport, koji je član po položaju. U Povjerenstvo se 

predlažu: dr.sc. Mladen Belicza, dr.sc. Šandor Dembitz, dr.sc. Jasmina Havranek-Lukač, 
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dr.sc. Mila Jakovljević, dr.sc. Mirjana Krizmanić, Zorislav Lukić, Aladar Metzinger i 

akademik Vlatko Silobrčić. 

I u ovom posljednjem slučaju poštovan je prijedlog koji je oporba naknadno dala tako 

da je dva člana predložio Hrvatski blok, a jednoga Nezavisna lista. 

Dakle, predlaže da Gradska skupština ova tri prijedloga razmotri i usvoji. Kasnije će 

obrazložiti preostale prijedloge Odbora. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu Jelušiću. 

Otvara raspravu o sve tri točke: 19., 20. i 21., tj. o prijedlozima koji su upravo 

obrazloženi. Budući da se nitko nije javio za riječ, zaključuje raspravu. 

Najprije stavlja na glasovanje Prijedlog odluke o osnutku i imenovanju Komisije za 

popise birača, u predloženom tekstu. 

 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ODLUKU 
 

o osnutku i imenovanju Komisije za popise birača, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Odluka se prilaže zapisniku. 
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Zatim stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o imenovanju predsjednika i članova 

Povjerenstva Grada Zagreba za procjenu šteta od elementarnih nepogoda, u predloženom 

tekstu. 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da su svi nazočni gradski zastupnici (njih 30) 

glasovali "za" te objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština 

Grada Zagreba donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o imenovanju predsjednika i članova Povjerenstva Grada Zagreba za procjenu šteta od 

elementarnih nepogoda, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Na kraju stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o imenovanju Povjerenstva za 

dodjelu Stipendije Grada Zagreba, u predloženom tekstu. 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o imenovanju Povjerenstva za dodjelu Stipendije Grada Zagreba, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Čestita predsjednicima i članovima dvaju radnih tijela na izboru i želi im uspješan rad, 

a Povjerenstvu koje će se baviti elementarnim nepogodama želi što manje posla i uspješan 

rad u slučaju ako baš budu morali raditi. 
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22. Prijedlog zaključka o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Zagrebu 

 

Predlagatelj je Odbor za izbor i imenovanja. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina Jelušića da obrazloži prijedlog. 

 

Gospodin Ivo Jelušić, predsjednik Odbora za izbor i imenovanja nastojat će ovu točku 

vrlo kratko uvodno obrazložiti. 

Postupak predlaganja kandidata za suce porotnike dijelom je započet za vrijeme 

prošlog saziva Skupštine. U postupku su sudjelovali ovlašteni predlagatelji, a to su vijeća 

gradskih četvrti, Hrvatska udruga poslodavaca, HGK - Komora Zagreb i sindikati. 

Ukupno su zaprimljena 172 prijedloga, odnosno kandidata. Nakon što su kandidati 

provjereni, predloženo je da četiri kandidata ne budu na listi. S obzirom na to da je upućeno 

više prijedloga nego što je potrebno, Odbor je poštivao prijedloge predlagatelja i to onim 

redoslijedom kako su to predlagatelji naveli tako da se sada pred gradskim zastupnicima 

nalazi prijedlog od 100 kandidata. Neće ih čitati već moli da ih u paketu razmotre i prihvate 

predloženi zaključak. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića otvara 

raspravu napominjujući da je prijedlog prema njegovim saznanjima usklađen sa svim 

propisanim načelima. Kandidata je bilo puno i obavljen je kvalitetan izbor. 

Budući da se nitko nije javio za riječ zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje 

Prijedlog zaključka o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Zagrebu, u 

predloženom tekstu. 
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Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Zagrebu, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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23. Prijedlog odluke o dopuni odluke o plaćama i drugim pravima lokalnih dužnosnika 

koje bira ili imenuje Gradska skupština Grada Zagreba 

 

Predlagatelj je ponovo Odbor za izbor i imenovanja. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina Jelušića da obrazloži prijedlog. 

 

Gospodin Ivo Jelušić, predsjednik Odbora za izbor i imenovanja nastojat će vrlo 

kratko uvodno obrazložiti ovu točku. Radi se o prijedlogu koji je tehničke naravi. S obzirom 

na to da su po dosadašnjim zakonskim odredbama gradonačelnik i zamjenici gradonačelnika 

bili državni dužnosnici, njihova plaća i status bili su određivani prema Zakonu o obvezama i 

pravima državnih dužnosnika. Po novim zakonskim odredbama oni više nisu državni već 

lokalni dužnosnici, pa stoga Gradska skupština utvrđuje njihov status i treba donijeti 

predloženu odluku. Ponovo ističe da je pitanje formalne naravi. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića otvara 

raspravu. Nitko se nije javio za riječ pa zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Prijedlog 

odluke o dopuni odluke o plaćama i drugim pravima lokalnih dužnosnika koje bira ili 

imenuje Gradska skupština Grada Zagreba, u tekstu koji su gradski zastupnici dobili. 
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Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ODLUKU 
 

o dopuni odluke o plaćama i drugim pravima lokalnih dužnosnika koje bira ili imenuje 

Gradska skupština Grada Zagreba, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Odluka se prilaže zapisniku. 
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24. Prijedlog zaključka o zajedničkom osnivanju Zaklade Ene Begović Radeljak 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

napominje da je ovaj prijedlog utvrdilo Gradsko poglavarstvo prethodnog saziva, pa moli 

izvjestitelja da uvodno obrazloži prijedlog. 

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić u znak spomena na hrvatsku 

glumicu Enu Begović Radeljak i njezina djela, sinonim zagrebačkog glumišta, te radi 

podupiranja i nagrađivanja talentiranih mladih glumaca Grad Zagreb zajednički osniva 

Zakladu Ene Begović Radeljak s njezinim suprugom Josipom Radeljakom, Hrvatskim 

narodnim kazalištem iz Zagreba i Akademijom dramske umjetnosti i prihvaća Ugovor o 

osnivanju Zaklade. 

Pod točkama 2., 3. i 4. predloženog zaključka sve ostalo piše. Konzultacije su 

provedene s direktorom HNK-a, gospodinom Vjeranom Zuppom, dekanom Akademije 

dramskih umjetnosti i s kolegama iz Ureda za kulturu. Predlaže gradskim zastupnicima da 

podupru navedeni prijedlog. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

zahvaljuje gospodinu gradonačelniku i otvara raspravu. Misli da ih ova točka s jedne strane 

jako žalosti a s druge strane puno veseli, jer se ipak pokreće nešto što će ovom gradu i 

njegovim mladim talentiranim ljudima omogućiti da svoj talent iskažu kreativno i uspješno. 

Nitko se nije javio za riječ pa zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka 

o zajedničkom osnivanju Zaklade Ene Begović Radeljak, u predloženom tekstu. 
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Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje i objavljuje da je prijedlog jednoglasno 

prihvaćen i da je Gradska skupština Grada Zagreba donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o zajedničkom osnivanju Zaklade Ene Begović Radeljak, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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25. Prijedlog zaključka o razrješenju i imenovanju člana Upravnog vijeća 

Etnografskog muzeja 

 

Predlagatelj je Odbor za izbor i imenovanja. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli 

gospodina Jelušića da kratko obrazloži prijedlog. 

 

Gospodin Ivo Jelušić, predsjednik Odbora za izbor i imenovanja, predlaže gradskim 

zastupnicima da ovo danas bude njegov posljednji izlazak za govornicu i da zajedno 

obrazloži 25., 26. i 27. točku dnevnog reda. 

Obrazloženje je vrlo jednostavno. Radi se o zamjenama koje su tražile institucije za 

koje se predlažu članovi njihovih upravnih vijeća. uglavnom je riječ o neaktivnim članovima 

dosadašnjih upravnih vijeća, koji se nisu odazivali na pozive za sjednice. Institucije su 

predložile Skupštini da ih se zamijeni. Odbor je utvrdio svoje prijedloge po jednostavnom 

principu - od onih stranaka koje su predložile svoje predstavnike u prethodna upravna vijeća 

tražili su da predlože nove kandidate koje će to bolje raditi. Prema tome, pred gradskim se 

zastupnicima nalaze prijedlozi stranaka koji je Odbor jednoglasno prihvatio i uputio Gradskoj 

skupštini da ih razmotri i donese zaključke u predloženom tekstu. 

Kad je već za govornicom, zamolio bi članove Odbora za izbor i imenovanja, ako mu 

dopuste, da se nakon sjednice Gradske skupštine sastanu nakratko u dvorani "C". 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića mu 

zahvaljuje i otvara raspravu za sve tri točke. 

Htio bi izraziti svoj osobni stav, iako će glasovati kao i ostali gradski zastupnici. 

Nakon što je netko loše obavljao svoj posao ista stranka predlaže njegova zamjenika. Misli da 

loš izbor pokazuje da je i stranka loše radila, pa bi stoga mogla ubuduće izgubiti pravo da 

sljedeći put predlaže svog čovjeka. Međutim budući da su se dogovorili da će ovakav 

prijedlog uputiti, on će ga podržati. 

Nitko se više nije javio za riječ pa zaključuje raspravu. 
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Najprije stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o razrješenju i imenovanju člana u 

Upravno vijeće Etnografskog muzeja, u predloženom tekstu (točka 25. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o razrješenju i imenovanju člana u Upravno vijeće Etnografskog muzeja, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Zatim stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o razrješenju i imenovanju člana u 

Upravno vijeće Dječjeg vrtića Grigora Viteza, u predloženom tekstu (točka 26. dnevnog 

reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o razrješenju i imenovanju člana u Upravno vijeće Dječjeg vrtića Grigora Viteza, 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 
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Na kraju stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka o razrješenju i imenovanju člana u 

Upravno vijeće Dječjeg vrtića "Mali princ", u predloženom tekstu (točka 27. dnevnog reda). 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 30 gradskih zastupnika glasovalo "za" te 

objavljuje da je prijedlog prihvaćen jednoglasno i da je Gradska skupština Grada Zagreba 

donijela 

 

ZAKLJUČAK 
 

o razrješenju i imenovanju člana u Upravno vijeće Dječjeg vrtića "Mali princ", 

 

u predloženom tekstu. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Budući da je dnevni red 2. sjednice Gradske skupštine iscrpljen, zahvaljuje svima na 

suradnji. Zna da su izgubili strpljenje, pa neće ništa više dodati iako je htio reći nekoliko 

rečenica. 

Želi svima ugodan odmor i zaključuje 2. sjednicu Gradske skupštine. 

 
Sjednica je završila u 13 sati. 

 

KLASA: 021-05/01-01-9 

URBROJ: 251-11-04-01-3 

Zagreb, 12. srpnja 2001. 

 
 

TAJNICA 

GRADSKE SKUPŠTINE 

 

Bernarda Jurčec, dipl.iur. 

PREDSJEDNIK 

GRADSKE SKUPŠTINE 

 

Dr.sc. Velimir Srića
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